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Beantwoording technische vragen Programmabegroting 2024 
 
Hieronder treft u de beantwoording van de schriftelijk technische vragen bij de Programmabegroting 2024. 
 

Nr. Fractie Onderwerp PDF of boekwerk Paginanr. Vraag PH Antwoord 
1 SGP Vitale samenleving en 

aantrekkelijk Flevoland 
Boekwerk 62 In de afgelopen jaren (2020-

2022) is de spanningsindicator 
arbeidsmarkt Zorg & Welzijn 
flink toegenomen. Heeft de 
provincie mogelijkheden (en 
zo ja welke mogelijkheden) 
om verdere stijging van deze 
spanningsindicator tegen te 
gaan? 

Simonse In de afgelopen jaren (2020-2022) is de spanningsindicator Zorg & 
Welzijn inderdaad flink toegenomen. Over het algemeen is er in de 
afgelopen jaren (2020-2022) in alle sectoren een toename zichtbaar 
in de spanning op de arbeidsmarkt. Naast de spanningsindicator 
voor Zorg & Welzijn is ook de spanningsindicator van andere 
sectoren zoals ICT beroepen, dienstverlenende beroepen en 
pedagogische beroepen sterk toegenomen.  
Najaar 2020 hebben ruim 30 partijen de ‘Human Capital Agenda zorg 
& welzijn Flevoland’ – ‘Samen op weg naar een toekomstbestendige 
sector zorg & welzijn’ - ondertekend. Met 12 doelstellingen 
waaronder: 800 extra leerwerkplekken, 40% meer zijinstromers, 
1.000 medewerkers behouden en de deeltijdfactor verhogen (zie 
link: Over HCA ZWF - HCA ZWF). De provincie heeft de 
totstandkoming van deze agenda (in coronatijd) gefaciliteerd en de 
uitvoering in het eerste jaar gesubsidieerd. Flever vervult de rol van 
werkgeversorganisatie in Flevoland en ontvangt hiervoor subsidie 
van het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS); de 
provincie cofinanciert dit (vereiste vanuit VWS). Het vraagstuk is 
echter weerbarstig en vraagt een langjarige inspanning naast een 
andere manier van werken in het Nederlands zorgstelsel. 

2 SGP Vitale samenleving Boekwerk 67 Wanneer is de bereikbaarheid 
van de acute zorg in Flevoland 
‘op orde’? 

Simonse In principe is de acute zorg in Flevoland op orde. Zorgverzekeraars 
zijn verantwoordelijk voor continuïteit van de zorg en de inkoop van 
voldoende zorgaanbod. De GGD voert het regionale 
ambulancevervoer uit en houdt hierover kengetallen bij over 
aanrijtijden etc. Het Zorgstelsel in Nederland is momenteel in 
transitie. Kostbare spoedeisende hulp wordt meer gecentraliseerd. 
Dit betekent wat voor de capaciteit van het regionale 
ambulancevervoer en voor (de uitbreiding van) huisartsenposten en 
spoedposten. Spoedposten, waar relatief eenvoudige acute zorg 
gegeven kan worden, moeten voor iedereen bereikbaar zijn. De 
provincie wendt haar invloed binnen de Zorgtafel en andere 
overleggen aan om te zorgen dat de inrichting van spoedposten en 
de capaciteit van het ambulance systeem op orde is of blijft.  

3 SGP Duurzame Mobiliteit Boekwerk 85 Wat is het verschil tussen een 
laadpunt en een laadpaal 
gelet op de volgende zinsnede 
‘tussen de 500 en 600 
laadpunten (is 300 
laadpalen)’? 

de Reus Op een laadpaal zitten doorgaans twee laadpunten. Eén laadpaal 
staat dus voor twee laadpunten. 
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4 SGP Bedrijfsvoering Boekwerk 112 Waarom is het verschil t.o.v. 

kader voor de actualisatie 
salarislasten PB2024 voor 
2024 een positief getal en 
voor de volgende jaren een 
negatief getal? 

CdK Dit betreft de actualisatie van de salarislasten op basis van de 
geactualiseerde salarisbegroting ten laste of ten gunste van de 
stelpost 'Nieuw beleid'. Dit bestaat enerzijds uit de hogere baten 
(circa € 1,5 mln. per jaar) voor alle jaren over de periode 2024 tot en 
met 2027 in verband met hogere doorbelasting aan derden. 
Anderzijds is conform de bestendige gedragslijn de loon- en 
prijsindexatie toegepast voor het jaar 2024. Voor de indexatie van 
de jaren 2025 tot en met 2027 wordt dit bij volgende begrotingen 
toegepast ten laste van de stelpost ‘Loon- en prijsontwikkeling’ (zie 
toelichting bij de betreffende tabel in de begroting op pagina 179). 

5 SGP Risicoprofiel Boekwerk 129-130, 132-133 Is er een nadere verklaring te 
geven waarom het risico bij 
de AVG 40% bedraagt en 
waarom dit risico elk jaar 
toeneemt (in vergelijking met 
2022: 30%)? 

Klopman Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 108. 

6 GroenLinks Landbouw, visserij en natuur 
in balans 

PDF 28 Als indicator in de landbouw 
wordt het aantal banen 
genoemd in de 
agrofoodsector, dat is vrij 
stabiel gebleven over de 
afgelopen jaren. Hoeveel van 
deze banen worden vervuld 
door arbeidsmigranten? 

Klopman Deze cijfers komen uit het provinciale Vestigingenregister, waarin 
onder andere het aantal banen per vestiging van een bedrijf of 
instelling wordt geregistreerd. Of deze banen worden vervuld door 
arbeidsmigranten of niet, wordt in deze bron niet geregistreerd. 

7 GroenLinks Idem, agrarisch natuurbeheer PDF 29 Zijn de genoemde hectaren 
onderdeel van het NN of 
komen deze daar bovenop? 

Hofstra Deze ha's zijn geen onderdeel van het NNN. 

8 GroenLinks Idem, bossenstrategie PDF 29 + 38 Waarom zijn er geen 
streefcijfers voor 2024 en 2025 
genoemd, terwijl een 
inhaalslag hard nodig is om 
van 25 ha (gerealiseerd in 
2023) naar de 1200 hectare die 
gepland is voor 2030, te gaan? 
Er is voor 2024 een bedrag 
van 500.000 uitgetrokken voor 
de bossen, maar er staan 
geen bedragen voor de 
daaropvolgende jaren?  

Hofstra Het bedrag dat nu voor de bossenstrategie is uitgetrokken betreft 
eigen provinciale middelen en is bedoeld voor ondersteuning van 
gerichte maatregelen ten behoeve van bosaanleg en/of -herstel. 
Het geld is in te zetten om initiatieven van derden te stimuleren of 
extra vitaliseringsmaatregelen te treffen. Om de ambities te kunnen 
realiseren is een rijksbijdrage vanuit NPLG nodig. Zo lang er nog 
geen rijksbijdrage voor dit doel is toegekend kunnen er geen 
realistische streefcijfers opgenomen worden. De uitvoering van de 
bossenstrategie is ook nog niet volledig afgestemd met de andere 
opgaven. 



3 
 

Nr. Fractie Onderwerp PDF of boekwerk Paginanr. Vraag PH Antwoord 
9 GroenLinks Idem, water PDF 30 + 39 KRW: de indruk wordt gewekt 

dat de doelen niet behaald 
kunnen worden vanwege ‘van 
nature’ aanwezige stoffen in 
Harderbroek. Volgens het 
Waterschap zitten er ook veel 
chemische stoffen in het 
water door intensief gebruik 
van bestrijdingsmiddelen. 
Hoe gaat u dit gehalte omlaag 
brengen om de KRW te halen? 
Is dit onderdeel van het 
actieplan met het 
Waterschap? 

Simonse Harderbroek: Op pg 30 wordt aangegeven dat het Harderbroek 
slecht scoort op de waterkwaliteit en dat Natuurmonumenten de 
komende jaren daar verschillende maatregelen voor gaat treffen. 
Dit betreffen inrichtings- en beheermaatregelen.                            
Algemeen: Daarnaast is aangegeven dat een aantal van nature 
aanwezige stoffen ervoor zorgen dat een goede totaalbeoordeling 
voor de KRW daarom moeilijk wordt: een aantal stoffen komt door 
de ontstaansgeschiedenis met maritieme invloed van Flevoland in 
te hoge concentraties voor ten opzichte van landelijke normen die 
geen rekening houden met dergelijke invloed. Uiteraard spelen ook 
verontreinigende stoffen zoals bestrijdingsmiddelen inclusief 
gewasbeschermingsmiddelen, pfas, medicijnresten en andere zeer 
zorgwekkende stoffen een rol. Dit maakt tevens onderdeel uit van 
de aanpak van de KRW. Voor meer informatie over het voorziene 
actieplan KRW wordt verwezen naar beantwoording vraag 145.  

10 GroenLinks Idem, Markermeer, IJsselmeer PDF 31 + 35 “In het Markermeer-IJmeer 
zijn natuur- en 
recreatiemogelijkheden 
ontwikkeld als onderdeel van 
het TBES”, waar denkt u dan 
aan, welke plannen liggen er? 

Simonse Bij de ontwikkeling van de natuur- en recreatiemogelijkheden als 
onderdeel van TBES in het Flevolands deel van het Markermeer – 
IJmeer denken wij allereerst aan de realisatie van het project 
Oostvaardersoevers waarvoor de provincie een bijdrage heeft 
gereserveerd en ambtelijke capaciteit ter beschikking stelt. Dit 
project draagt bij aan de TBES opgave door het Markermeer, de 
Lepelaarplassen en de Oostvaardersplassen ecologisch met elkaar 
te verbinden en biedt (waar mogelijk) kansen voor recreatie. Dit 
bovenop de bijdrage aan de TBES-opgave die Marker Wadden, 
Trintelzand en de Zandige Houtribdijk hebben geleverd. Daarnaast 
werken wij in SMIJ -verband samen met de andere overheden rond 
het Markermeer – IJmeer aan TBES door projecten aan de Noord-
Hollandse kant van het Markermeer - IJmeer. 

11 GroenLinks Idem PDF 36 “We stimuleren economische 
activiteiten in 
natuurgebieden”, waar denkt 
u dan aan? 

Hofstra Het gaat hier, zoals in het coalitieakkoord opgenomen om het 
streven naar meer recreatiemogelijkheden om deze beter 
beleefbaar te maken. Echter daarbij rekening houdend met de 
kwetsbare natuurgebieden en perioden. 

12 GroenLinks Idem, actieplan akkervogels PDF 37 Uit een recente evaluatie is 
gebleken dat het agrarisch 
natuur- en landschapsbeheer 
totnutoe niet heeft geleid tot 
een significante terugkeer van 
akkervogels, wat gaat u 
anders doen? 

Hofstra De achteruitgang van akkervogels in combinatie met de niet 
significante effecten van agrarisch natuurbeheer op 
populatieniveau is aanleiding geweest om samen met 
Kenniscentrum Akkervogels, Boerennatuur Flevoland, LTO Noord en 
Landschapsbeheer Flevoland aan een Actieplan Akkervogels te 
werken. Hier wordt komende periode aan geschreven. Doel is om 
met effectievere maatregelen te komen die lijden tot een stabiele 
levensvatbare populatie akkervogels. De bestaande regeling 
agrarisch natuurbeheer is en blijft hier onderdeel van maar er wordt 
onderzocht hoe middelen effectiever ingezet kunnen worden.   
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13 GroenLinks Economie PDF 49 “De provincie zet in op 

circulaire economie”, maar in 
de productenraming op blz. 27 
is hier geen budget voor 
gereserveerd. U verwijst naar 
programmalijn 3. Wat is de 
reden om met circulaire 
economie als speciaal 
aandachtsveld te stoppen? 
Wat gebeurt er met de 
projecten en activiteiten die 
totnutoe onder circulaire 
economie vielen? 

Jansen De projecten en activiteiten waar middelen voor nodig zijn worden, 
met uitzondering van de bijeenkomsten Platform Circulair Flevoland 
en het programma 'Duurzaam Door', stopgezet tot de vaststelling 
van programmalijn 3 ‘Toekomstbestendige Economie’ van het 
economisch programma. In programmalijn 3 'Toekomstbestendige 
Economie' wordt onder beleidsinzet ‘Duurzaam’ het I16 ontwerp 
economisch programma uitgewerkt, welke ook betrekking heeft op 
de activiteiten voor de circulaire economie. De coördinatie voor het 
thema ‘circulair’ is binnen de portefeuille economie belegd. 

14 GroenLinks Vitale Samenleving en 
Aantrekkelijk Flevoland 

PDF 56 Er wordt aangegeven dat het 
college zich zal richten op de 
facilitering van de Zorgtafel. 
Hoe ziet de facilitering er 
concreet uit? 

Simonse De facilitering bestaat uit: bekostiging van de onafhankelijk 
voorzitter, capaciteit van het projectbureau, communicatie en 
faciliteren van bijeenkomsten. Dit doet de provincie niet alleen, 
maar samen met de grootste zorgverzekeraar in deze regio, het 
Zilveren Kruis. De provincie is ook actief deelnemer aan de Zorgtafel 
en heeft zitting in de regiegroep. 

15 GroenLinks Vitale Samenleving en 
Aantrekkelijk Flevoland 

PDF 56 Wanneer kunnen we een 
overzicht verwachten van de 
voorzieningen die de 
groeiopgave met zich 
meebrengt voor een brede 
welvaart? 

Simonse Op dit moment is het beeld versnipperd. De gemeente Almere heeft 
net een onderzoek uit laten voeren en andere gemeenten 
overwegen dit. Dit najaar wordt een eerste regionaal beeld 
geschetst op basis van de beschikbare gegevens aangevuld met 
informatie uit verschillende gesprekken. 

16 GroenLinks Vitale Samenleving en 
Aantrekkelijk Flevoland: 
Sport 

PDF 57 Welke mogelijkheden is het 
college aan het creëren voor 
buitensportbeoefening? 

Hofstra De realisatie van buitensportvoorzieningen is aan lokale overheden 
of gebiedseigenaars. Het college stimuleert de beweegvriendelijke 
(buiten) ruimte door onder andere het verbeteren van de 
vindbaarheid van sportmogelijkheden. Daarnaast ondersteunen we 
nieuwe initiatieven als buitensportevenementen en veilige MTB 
routes en verbinden de diverse belanghebbenden (vraag – aanbod).  
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17 GroenLinks Idem PDF 60 4.3. Het doel van vitale 

samenleving is gezond, 
welvarend en betrokken: 
iedereen doet mee en hoort 
erbij. Dat is een mooi streven, 
wat zijn de plannen om dit te 
bereiken? Wat kan de 
provincie doen om Flevoland 
inclusiever maken en ervoor 
zorgen dat groepen die het nu 
moeilijk hebben, meedoen en 
er bij horen?  

Simonse De provincie blijft zich via deelname aan de Zorgtafel Flevoland 
inzetten voor een toekomstbesteding Zorglandschap en bereikbare 
zorg, in het bijzonder de acute zorg. Daarnaast wordt de aansluiting 
gezocht met de ‘Strategische Agenda Flevoland’ – vitale steden en 
dorpen en de woonopgave waar leefomgeving (fysiek) en 
samenleving (sociaal) elkaar raken. Hierbij luisteren we naar wat er 
speelt bij gemeenten die als eerste overheid de belangrijkste taak 
hebben op het gebied van vitale samenleving. Ook is de provincie 
actief in het regionale onderzoeksnetwerk en draagt daarin bij met 
expertise en incidenteel financiële bijdragen. Via Flever - 
provinciale uitvoeringsorganisatie zorg en welzijn – ondersteunt de 
provincie 3 programma’s: 'Positieve gezondheid en preventie', 
'Onderwijs en arbeidsmarkt' (Human Capital Agenda Zorg & Welzijn) 
en 'Versterken inwoners'. Op dit moment is de provincie niet actief 
op het gebied van inclusie. 

18 GroenLinks idem PDF/Productenraming 43 Aansluitend op de vorige 
vraag: het lijkt er op dat het 
programma krachtige 
samenleving wordt afgeslankt, 
de bijdrage gaat fors omlaag 
in 2025. Welke activiteiten 
gaan er nu verdwijnen? 

Simonse De activiteiten op het gebeid van veerkrachtig en gezond Flevoland 
gaan geleidelijk aan afgebouwd worden en stoppen na 2025. Ook de 
mogelijkheden voor (co)financiering pilots, onderzoek en 
ondersteuning/faciliteren van netwerksamenwerking en 
kennisdeling zijn afgenomen. 

19 GroenLinks Idem Cultuur PDF   Op blz. 40 van de 
productenraming zien we dat 
het Fonds Culturele 
activiteiten en de regionale 
culturele infrastructuur geen 
reserveringen hebben voor 
2025 en de jaren erna. Kunt u 
dit toelichten? 

Simonse Het Fonds (juiste benaming is Flevolands fonds voor culturele 
ontwikkeling) is opgenomen in het vorige coalitieakkoord. Op 16 
februari 2022 hebben Provinciale Staten besloten (#2801673) tot het 
instellen van het fonds met een looptijd tot en met 2024, in lijn met 
de huidige Cultuurnota 2021-2024. Voor 2025 en verder zijn daarom 
vooralsnnog geen middelen voor het fonds opgenomen. 

20 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 68 Hoe is het college van plan 
uitvoering te geven aan 
eerder gemaakte afspraken 
en ambities omtrent 
opschalen en saneren gezien 
het terugtrekken van de 
initiatiefnemer voor Windplan 
West? 

Hofstra De provincie zoekt de dialoog met gemeente Lelystad om 
gezamenlijk te verkennen welke mogelijkheden er zijn binnen de 
door Provinciale Staten gestelde kaders ten aanzien van opschalen 
en saneren in dit projectgebied. 

21 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 68 Welke concrete maatregelen 
gaat het college nemen om 
zonnepanelen op daken te 
stimuleren? 

Hofstra In het coalitieakkoord is dit een speerpunt. Onderzocht wordt hoe 
het instrumentarium effectief ingezet kan worden rekening houdend 
met de ontwikkelingen in het kader van netcongestie. 
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22 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 

en Klimaat 
PDF 68 Wat doet het college concreet 

om energieopslagprojecten te 
stimuleren en ondersteunen? 

Hofstra Middels het ingestelde experimentenkader wordt medewerking 
verleend aan een drietal initiatieven. De ervaringen hieruit vormen 
de basis voor het uit te werken beleid en afwegingskader voor 
grootschalige batterijen. Zodra dit beleid en afwegingskader door 
Provinciale Staten is vastgesteld kunnen ook andere initiatieven 
beoordeeld worden en aansluitend vergund. Daarnaast brengen we 
vanuit energie in balans partijen samen, waaruit bijvoorbeeld het 
initiatief Flevoland Hydrogen Valley (FLHY) met betrekking tot 
waterstof is ontstaan. 

23 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 68 U noemt de fluctuerende 
energieproductie uit 
duurzame bronnen. Kunt u 
een overzicht delen van 2021 
en 2022 met de 
energieproductie per maand 
afkomstig uit duurzame 
bronnen? 

Hofstra Er zijn geen maandcijfers beschikbaar vanuit de klimaatmonitor of 
het CBS. De beschikbare gegevens moeten zo actueel mogelijk zijn. 
De meeste gegevens worden 1 keer per jaar geactualiseerd. In veel 
gevallen is dat ook wenselijk, omdat daardoor bijvoorbeeld 
seizoenseffecten uitgemiddeld worden. 

24 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 68 U noemt dat uw doel voor 
2024 een energieneutraal 
Flevoland exclusief mobiliteit 
is. Wat valt binnen dit kader 
onder mobiliteit voor u? 

Hofstra Verkeer en vervoersbewegingen. 

25 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 68 U noemt dat u onderzoeken 
stimuleert naar thorium. Kunt 
u aangeven of hiermee 
financiële middelen gepaard 
gaan en zo ja, welke? Klopt 
het dat er binnen de 
Programmabegroting geen 
middelen worden 
gereserveerd voor dit 
specifieke onderwerp? 

Hofstra Voor het stimuleren van onderzoek is geen specifiek budget 
beschikbaar. Provinciale Staten hebben het onderwerp thorium en 
SMR geagendeerd. Mogelijk komt hier een (onderzoeks)vraag of 
opdracht uit voort, waar dan ook budget aan gekoppeld dient te 
worden. 

26 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 70 Waarom is er geen streefcijfer 
voor 2024 en voor 2025-2027 
wat betreft de emissie 
broeikasgassen? 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 59. 

27 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 70 Waarom is er geen streefcijfer 
voor 2024 en voor 2025-2027 
wat betreft 
energieneutraliteit? 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 59. 
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28 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 

en Klimaat 
PDF 72 Op welke concrete manieren 

bevordert u de verduurzaming 
bij bedrijven die onder het 
bevoegd gezag van de 
provincie vallen? 

Hofstra Op grond van de Wet milieubeheer en straks de Omgevingswet 
kunnen wij voorwaarden stellen aan energiebesparing, zuinig 
gebruik van grondstoffen, afvalpreventie en vervoersbewegingen. 
Op het vlak van energiebesparing zijn in 2011 alle vergunningen 
geactualiseerd en dienen de bedrijven een 
energiebeparingsonderzoek uit te voeren en alle maatregelen te 
implementeren die binnen 5 jaar terugverdiend kunnen worden. 
Sindsdien wordt hier ook toezicht op gehouden. 
Voor het onderwerp zuinig gebruik van grondstoffen, vrij vertaald 
Circulaire Economie (CE), is de afgelopen jaren onderzoek gedaan 
naar de mogelijkheden van inzet van het VTH instrumentarium. In 
de begroting is opgenomen dat we het VTH instrument zullen gaan 
inzetten. We zijn voornemens om de vergunningen waarvoor de 
provincie bevoegd gezag is voorschriften te verbinden ten aanzien 
van CE. Daarmee krijgen wij en de bedrijven inzicht in de 
mogelijkheden die zij hebben op CE en kunnen interessante 
maatregelen verplicht worden. 
Voor wat betreft vervoersbewegingen zal ook onderzoek worden 
voorgeschreven bij de bedrijven waar dit opportuun is. Daarmee zal 
verduurzaming van de vervoersbewegingen gestimuleerd en waar 
nodig afgedwongen worden. 

29 GroenLinks Toekomstbestendige Energie 
en Klimaat 

PDF 74 Kunt u aangeven waarom er 
binnen het kopje 
‘Coalitieakkoord 2023-2027’ 
geen financiële middelen zijn 
gereserveerd voor Milieu? 

Hofstra Er zijn geen extra middelen benodigd om de aanvullende ambitie op 
milieu zoals verwoord in het coalitieakkoord in te vullen. 

30 GroenLinks idem PDF 75 Wat is de reden van vertraging 
van het provinciale 
klimaatplan, dit was toch voor 
2023 gepland? Nu staat het 
gepland voor 2025 en er is 
geen budget voor 
opgenomen. 

Simonse In de vergadering van de Integrale Commissie van 5 april 2023 heeft 
het vorig college aangegeven te verwachten dat besluitvorming over 
het Klimaatplan in de zomer van 2024 zal kunnen plaatsvinden. 
Deze planning is niet haalbaar gebleken. Het college hecht er zeer 
aan dat het provinciaal Klimaatplan in goed overleg met 
medeoverheden en maatschappelijke partners wordt voorbereid. 
Verkennende gesprekken over de inrichting van het werkproces, met 
aandacht voor de manier waarop de inwoners van Flevoland in dit 
proces zullen worden betrokken, vragen beduidend meer tijd dan 
door het vorige college was voorzien. Het college acht het dan ook 
realistischer om uit te gaan van besluitvorming in 2025.  
 
Het is uitdrukkelijk onze inzet om in de eerste maanden van 2024 
aan uw Staten een startnotitie voor te leggen waarin de scope van 
het provinciaal Klimaatplan en de inrichting van het werkproces 
zullen worden toegelicht. In deze startnotitie zal ook een raming 
worden opgenomen van de hiermee gepaard gaande kosten op 
basis waarvan uw Staten nadere besluiten kunnen nemen over de 
beschikbaarstelling van budget. 
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31 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 96 Wanneer kunnen we 

verwachten dat de 
‘gereedschapskist’ met 
instrumenten voor 
participatie klaar is? 

Simonse Begin 2024 zal het (ontwerp)participatiebeleid aan Provinciale 
Staten worden voorgelegd. Daarna zal, aan de hand van in te 
plannen inspiratiesessies met Provinciale Staten, een 
‘gereedschapskist’ met instrumenten voor participatie ontwikkelen 
om die gericht in te kunnen zetten bij participatietrajecten, en 
daarbij helder te krijgen wat dit betekent voor de rol van Provinciale 
Staten. 

32 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 96 Wanneer verwacht u de 
resultaten van uw 
inventarisatie naar een 
Flevolandse Ombudsman? 

Simonse De inventarisatie moet nog starten. Het college stelt zich voor dat 
Provinciale Staten meerdere keuzes krijgt voorgelegd om al dan niet 
een Flevolandse Ombudsman in te stellen. 

33 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 97 U noemt als effect van uw 
beleid dat Flevoland goed 
bestuurd wordt. Welke 
concrete criteria zijn er voor u 
om aan te tonen dat 
Flevoland goed bestuurd 
wordt? 

Simonse Als concrete indicatoren zijn in de programmabegroting de 
opkomstpercentages bij verkiezingen en het aantal gemeenten 
onder preventief financieel toezicht vermeld. Daarnaast werken 
Gedeputeerde Staten op allerlei manieren aan de kwaliteit van het 
openbaar bestuur. Voorbeelden daarvan zijn:  
- interbestuurlijk toezicht op medeoverheden; 
- de bevordering van integer bestuurlijk en ambtelijk optreden, 
aandacht voor ondermijning en veiligheid; 
- benoemingsprocedures van burgemeesters; 
- collegiale bestuurlijke overleggen/collegeontmoetingen; 
- bevordering van regionale samenwerking; 
- het bevorderen van participatie en openheid van het bestuur; 
- het afleggen van verantwoordingen; 
- onderzoeken conform 217a Provinciewet.  
Er zijn meer aspecten te noemen, zoals deze bijvoorbeeld in de 
Code goed openbaar bestuur zijn opgesomd 
(https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/kwaliteit-en-
integriteit-
overheidsinstanties/documenten/brochures/2009/06/23/brochure-
nederlandse-code-voor-goed-openbaar-bestuur) 

34 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 98 In welk stadium begeeft het 
onderzoek naar wenselijke 
instrumenten voor 
participatie vanuit het 
perspectief van inwoners 
zich? Wanneer verwacht u de 
resultaten? 

Simonse Begin 2024 zal het (ontwerp)participatiebeleid aan Provinciale 
Staten worden voorgelegd. Daarna zal, aan de hand van in te 
plannen inspiratiesessies met Provinciale Staten, een 
‘gereedschapskist’ met instrumenten voor participatie ontwikkelen 
om die gericht in te kunnen zetten bij participatietrajecten, en 
daarbij helder te krijgen wat dit betekent voor de rol van Provinciale 
Staten. 

35 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 99 Wanneer kunnen wij het 
Protocol Agressie en Geweld 
jegens bestuurders 
verwachten?  

Simonse Beoogd is in het derde kwartaal van 2024 een ‘Protocol Agressie en 
Geweld’ jegens bestuurders (college van Gedeputeerde Staten) te 
hebben. 

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/kwaliteit-en-integriteit-overheidsinstanties/documenten/brochures/2009/06/23/brochure-nederlandse-code-voor-goed-openbaar-bestuur
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/kwaliteit-en-integriteit-overheidsinstanties/documenten/brochures/2009/06/23/brochure-nederlandse-code-voor-goed-openbaar-bestuur
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/kwaliteit-en-integriteit-overheidsinstanties/documenten/brochures/2009/06/23/brochure-nederlandse-code-voor-goed-openbaar-bestuur
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/kwaliteit-en-integriteit-overheidsinstanties/documenten/brochures/2009/06/23/brochure-nederlandse-code-voor-goed-openbaar-bestuur
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36 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 99 Welke maatschappelijke 

organisaties worden 
betrokken bij ‘Vieren en 
Herdenken’?  

CdK Onder ‘Vieren en Herdenken’ vallen activiteiten die aandacht 
besteden aan de Tweede Wereldoorlog en het Slavernijverleden. In 
september 2024 start het lustrumjaar 80 jaar vrijheid, wat ook onder 
‘Vieren en Herdenken’ valt. De provincie neemt ter voorbereiding en 
afstemming over dit lustrumjaar zitting in een ambtelijke 
adviesgroep waar onder andere ook het Nationaal Comité 4 en 5 
mei, coördinatoren van andere provincies en partijen uit het 
Veldberaad in vertegenwoordigd zijn. Daarnaast is er in het kader 
van ‘Vieren en Herdenken’ onder andere contact met de Flevolandse 
gemeenten en relevante lokale stichtingen zoals de lokale 4 en 5 
mei comités, Stichting Comité 30 juni-1 juli, Stichting Bos der 
Onverzettelijken en Stichting Bevrijdingsfestival Flevoland. 

37 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 99 Wanneer kunnen we het 
beleidskader ‘Vieren en 
Herdenken’ verwachten? 

CdK Op dit moment wordt gewerkt aan de nadere regels ‘Vieren en 
Herdenken’. Naar verwachting zijn deze in het tweede kwartaal van 
2024 gereed. 

38 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 100 Welke concrete criteria 
hanteert u voor de 
uitvoerbaarheid van 
wetgeving met betrekking tot 
water, bodem en 
luchtkwaliteit?  

Klopman Kaders voor nationaal water-, bodem- en luchtbeleid worden 
bepaald door Europese wetgeving. Om die reden monitort de 
provincie de voortgang van EU besluitvorming op deze dossiers en 
signaleert nieuwe ontwikkelingen naar de organisatie, die een 
afweging kan maken in hoeverre voorgenomen kaders aansluiten bij 
ons beleid en wat er eventueel nodig is om een eventuele kloof 
tijdig te overbruggen (zodat beleid uitvoerbaar is). 

39 GroenLinks Eigentijds Bestuur PDF 101 Klopt het dat in het bedrag 
voor de wachtgeld regeling 
nog geen reservering is 
opgenomen voor 
gedeputeerde van den Berg? 

CdK Ten tijde van de opmaak van de begroting was nog geen sprake van 
ontslag van een gedeputeerde. Daarom is er ook (nog) geen 
reservering gemaakt voor de nu oud gedeputeerde. 

40 GroenLinks Idem, personeel en 
organisatie 

PDF/Productenraming 68 Met betrekking tot 
personeelskosten (nu zo’n 52 
miljoen) wordt er zowel bij 
deze post als bij facilitaire 
zaken een flink deel 
verplaatst naar doorbelasting 
overhead, in welke posten zijn 
deze kosten nu verwerkt en 
hoe worden deze zichtbaar? 

Hofstra In deze begroting zijn de lasten van overhead afzonderlijk 
weergegeven op programmaonderdeel 8.3 (totaal € 41 mln.). Dit 
betreft een doorbelasting vanuit de volgende 
programmaonderdelen zoals opgenomen in de Productenraming 
2024: 
- 8.2.1 Personeel en organisatie: € 29,4 mln. 
- 8.2.2 Financiën, communicatie en juridische zaken: € 0,5 mln. 
- 8.2.3 Facilitaire zaken: € 5,8 mln. 
- 8.2.4 Informatievoorziening: € 5,2 mln. 
 
Met deze weergave wordt voldaan aan de voorschriften van het 
Besluit Begroting en Verantwoording Provincies en Gemeenten 
(BBV). Dit leidt niet tot financiële effecten ten opzichte van de 
eerdere opzet, omdat het om een verschuiving gaat van een deel 
van de kosten voor 'bedrijfsvoering' naar het onderdeel 'overhead'. 
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41 D66 Doorbouwen of verbouwen PDF 16 “Het doorbouwen in de 

huidige 
marktomstandigheden is een 
grote uitdaging” Een 
oplossing kan gezocht worden 
in het verbouwen van 
leegstaande kantoren of het 
splitsen van woningen. Heeft 
de provincie daar een rol in?  

de Reus Regionale partners in Flevoland hebben zich in de Woondeals 
gecommitteerd aan de realisatie van bijna 40.000 woningen. Hier 
zitten ook plannen voor verbouw van kantoren en splitsen van 
woningen in. De provincie heeft in afwachting van de Wet 
versterking regie volkshuisvesting nog geen formele rol.  

42 D66 Investeringen in de groene 
leefomgeving 

PDF  17 In de eerste alinea van blz. 17 
wordt gesproken over 
investeringen in de groene 
leefomgeving ten behoeve 
van het prettige wonen. Zijn 
daar voorbeelden van en in 
welke programma’s kunnen 
we de investeringen vinden?  

de Reus In de bouwstenennotitie Flevoland Natuurinclusief, paragraaf 
“bebouwde omgeving” staan acties benoemd die we kunnen 
inzetten om de bebouwde omgeving te vergroenen. Een voorbeeld 
van een ingezette actie is dat we samen met gemeenten aan 
manieren werken om de bestaande bebouwde omgeving te 
vergroenen. Als eerste stap hebben alle gemeenten meegedaan aan 
de Groene Stad challenge. Er wordt momenteel onderzocht hoe dit 
een vervolg kan krijgen, en wat wij daar als provincie aan bij kunnen 
dragen. Ook vinden er al concrete maatregelen plaats via het 
'Actieplan biodiversiteit', waarbij provincie en gemeenten samen 
subsidie verstrekken waarmee de bebouwde omgeving vergroend 
wordt. Met het oog op de realisatie van vergroening in combinatie 
met de nieuwbouwopgave wordt met de gemeenten verkend hoe 
natuurinclusief bouwen in Flevoland vorm kan krijgen. Er wordt 
bijvoorbeeld gezocht naar pilot locaties waar dit principe verder kan 
worden uitgewerkt en toegepast. Natuurinclusief bouwen is ook 
onderdeel van het convenant toekomstbestendige woningbouw dat 
de provincie heeft ondertekend. In de Flevolandse bossenstrategie 
is verder afgesproken dat er samen met de gemeenten onderzocht 
zal worden of er bij de realisatie van nieuwe woningen tegelijk 
nieuwe bosgebieden kunnen worden aangelegd.  

43 D66 Pijlers waarop Flevoland is 
gebouwd 

PDF 18 “Landbouw en wonen zijn de 
pijlers waarop Flevoland is 
gebouwd”. Hier ontbreekt de 
pijler natuur. Klopt dat?  

de Reus De exacte tekst op pag. 18 is: “Landbouw en wonen zijn de pijlers 
waarop Flevoland OOIT is gebouwd”. Dit verwijst naar de 
ontstaansgeschiedenis van de Flevopolders, waarbij eerst de 
nationale landbouwopgave en vervolgens de nationale woonopgave 
een plek in Flevoland gekregen heeft. 

44 D66 Tegenstelling PDF 25 “De belangrijkste doelen zijn 
toekomstbestendige 
landbouw en herstel van de 
biodiversiteit. Tegelijk staan 
we voor de belangen van de 
mensen die hier wonen en 
werken.” Dit suggereert een 
tegenstelling maar deze 
doelen zijn toch juist in het 
belang van de mensen?  

Klopman Onze ambitie voor het ‘Flevolands Programma Landelijk Gebied’ 
(FPLG) is een toekomstbestendig, landelijk gebied waar mensen 
goed kunnen wonen, werken, recreëren en voedsel kunnen 
produceren. In het FPLG brengen we juist de belangen van natuur, 
water, klimaat, landbouw en samenleving en het belang van de 
mensen samen. 
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45 D66 Biodiversiteit in het stedelijk 

gebied 
PDF 26, 27  Bij de opsomming ontbreekt 

het versterken van de 
biodiversiteit in het stedelijk 
gebied terwijl die wel 
genoemd wordt in het 
actieplan biodiversiteit. Is dat 
een bewuste keuze of een 
vergissing?  

Hofstra De tekst die in de opsomming staat gaat over het FPLG, dit gaat 
alleen over het landelijk gebied. Vanuit het programma 
Natuurinclusief (onder andere 'Actieplan Biodiversiteit') wordt er 
ook ingezet op versterking van de biodiversiteit in stedelijk gebied. 

46 D66 Beleefbaarheid NPNL PDF 27 “De inzet van de provincie is 
met name gericht op het 
beleefbaar maken van de 
natuur.” De provincie heeft 
een wettelijke taak om de 
natuur te beschermen en te 
beheren. Is de genoemde 
inzet in de 
programmabegroting daar 
dan secundair aan? 

Hofstra In het ‘Handvest NPNL’ hebben de partners vastgelegd dat voor de 
ontwikkeling tot nationaal park van wereldklasse de 
‘Ontwikkelingsvisie NPNL’ (2019) als inspiratiedocument en 
richtinggevend perspectief wordt gebruikt. De samenwerkende 
partners hebben daarbij drie opgaven geformuleerd: 1 ) ‘Versterken 
en verbinden van natuur’ (bijvoorbeeld realisatie 
Oostvaardersoevers), 2) ‘Vergroten en versterken van 
natuurbeleving’ (bijvoorbeeld ontwikkelen van de Poortgebieden), 
3) ‘Verbinden van natuur en samenleving’ (bijvoorbeeld NPNL-
marketing en communicatie, educatie, onderzoek en kennisdeling). 
De provinciale middelen voor NPNL worden ingezet om bij te dragen 
aan deze doelstellingen. Om te zorgen dat de natuur voldoende 
wordt beschermd bij fysiek ruimtelijke ontwikkelingen wordt er 
gebruik gemaakt van zonering. In de vier natuurkernen 
(Oostvaardersplassen, Lepelaarplassen, Markermeer en Marker 
Wadden) wordt de natuur beschermd, de natuur is hier beperkt of 
niet toegankelijk. In de schil daar omheen, waar de natuur 
veerkrachtiger is, is meer ruimte voor beleefbaarheid en recreatieve 
voorzieningen. De middelen voor NPNL landen voornamelijk in deze 
‘natuurschil’ om de beschermde kernen heen. Ook hier wordt 
ontwikkeld naar draagkracht van de bestaande natuur.   

47 D66 Waterkwaliteit  PDF 28 Door verandering in het 
klimaat en bodemdaling 
wordt het steeds moeilijker 
de kwaliteit van het water te 
beheersen. Hier ontbreekt 
watervervuiling als oorzaak. 
Klopt dat?  

Simonse Watervervuiling speelt ook een rol (zie ook vraag 9 laatste deel 
antwoord). Echter zoals aangegeven spelen er ook andere factoren 
een belangrijke rol zoals de klimaatverandering om de hoeveelheid 
en kwaliteit van het water te beheersen. De factor 
klimaatverandering heeft net als voor natuur een effect dat vaak 
over het hoofd wordt gezien en nog nader uitgezocht moet worden. 
In de komende periode wordt dit opgepakt. 

48 D66 Bossenstrategie PDF 29 Wij ontvangen graag uitleg bij 
de tabel op blz. 29 wb. de 
Bossenstrategie 2023 en 2024. 
Want hier missen getallen. 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 8. 

49 D66 Flevoland Natuurinclusief  PDF 38 Begroting 2026 e.v. Zowel voor 
de bossenstrategie als de 
biodiversiteit nog niet 
begroot. Is dat omdat de 
plannen dan aflopen?  

Hofstra De bossenstrategie loopt tot 2050 (1200 ha in 2030 plus 500 ha tot 
2050) Het bedrag dat nu voor de bossenstrategie is uitgetrokken 
betreft eigen provinciale middelen en is ontoereikend om de doelen 
te realiseren. Daarvoor is een rijksbijdrage vanuit NPLG nodig. Zo 
lang er nog geen rijksbijdrage voor dit doel is toegekend kan dit 
bedrag nog niet in de provinciale begroting worden opgenomen. Het 
'Actieplan Biodiversiteit' heeft een looptijd van 2021 tot en met 2025. 
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50 D66 Menselijk en sociaal kapitaal  PDF 42 Bij de opsomming mist de 

aanpak van laaggeletterdheid. 
Is daar een reden voor?  

Jansen Bij 'de basis op orde' in programmalijn menselijk en sociaal kapitaal 
in het ‘Economisch Programma’ werken we samen met partners aan 
het verbinden van het sociale met het economische domein waarbij 
de provinciale inzet zich richt op bovenlokale initiatieven. De inzet 
richt zich op de aanpak van onbenut arbeidspotentieel, het 
tegengaan van vroegtijdige schoolverlating en de aanpak van 
laaggeletterdheid.  

51 D66 Menselijk en sociaal kapitaal  PDF 42 Hoe wordt bepaald welke 
ontwikkelingen "wenselijk" 
zijn in het kader van 
ruimtelijk-economische 
ontwikkeling en waar deze 
ontwikkelingen kunnen 
plaatsvinden? 

Jansen Het bepalen van wenselijkheid vindt plaats op twee manieren. 
Enerzijds kijken we sterk naar onze (regionale) profielen, zoals ook 
verwoord in de vastgestelde ‘Economische Visie 2030’. Passen 
bedrijven in/binnen deze profielen of zijn ze er aan verwant? 
Anderzijds wordt wenselijkheid vooral gemeten aan de hand van 
onwenselijkheid (wat willen we niet?). Binnen de programmalijn 
'Ruimtelijk- economische ontwikkeling' (ontwerp Economisch 
Programma lijn 4) wordt voorgesteld om toe te werken naar 
implementatie van Regionale Programmeringsafspraken met 
gemeenten ten aanzien van bedrijventerreinen.  
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52 D66 Voedselonderwijs PDF 56 *Is er een achterliggende 

gedachte waarom er is 
gekozen voor de term 
onderwijs in plaats van 
educatie? 
*Kunt u uitleggen waarom 
voedselonderwijs bij Vitale 
samenleving is ondergebracht 
en niet bij Landbouw? 
*In de presentatie van 11 
oktober stond 
Voedselonderwijs bij de 
opsomming van de Brede 
Bestemmingsreserve, in het 
Statenvoorstel niet. Klopt dat? 
*Waarop is het begrote 
bedrag gebaseerd?               
*Is er een inventarisatie van 
partijen en initiatieven die nu 
al actief zijn op het gebied 
voedseleducatie?                     
*En welke rol speelt de 
provincie op dit moment?            
*Als de provincie een rol 
speelt, onder welke 
programma’s vallen deze 
activiteiten?                         
*Hoeveel scholen en welke 
vormen van onderwijs nemen 
nu al deel aan de bestaande 
initiatieven zoals opgesomd?                
*Is het 
VoedselEducatiePlatform 
(VEP) bekend?              
Is er een behoeftepeiling 
gedaan bij de 
onderwijsinstellingen? 

Simonse * Nee, de termen onderwijs en educatie zijn uitwisselbaar.  
* Het plan is tussen deze domeinen samen te werken. Afhankelijk 
van wat de inventarisatie volgend jaar oplevert, kunnen keuzes 
gemaakt worden. 
* Het klopt dat het onderwerp Voedselonderwijs niet in het 
Statenvoorstel wordt benoemd. Vanuit het coalitieakkoord zijn 
oormerken opgenomen binnen de ‘Brede Bestemmingsreserve’. Een 
aantal daarvan beschouwen wij als passend binnen het bestaande 
provinciale beleid. Met beslispunt 5 uit het Statenvoorstel wordt 
voorgesteld om ons college voor deze onderwerpen te mandateren 
om de voorstellen hiervoor nader uit te werken en daarbij te 
kunnen beschikken over de (maximale) bedragen van die oormerken 
binnen de ‘Brede bestemmingsreserve’. Voor de overige 
onderwerpen waarvoor een oormerk is aangebracht zullen we op 
een later tijdstip met een voorstel komen om het oormerk op de 
begroting te zetten. Dit kan via een regulier P&C product 
(Perspectiefnota) of met een apart Statenvoorstel. Voedselonderwijs 
valt in de laatste categorie en wordt om die reden niet genoemd in 
beslispunt 5. 
* Er ligt geen begroting onder het beschikbaar gestelde bedrag  
* Volgend jaar wordt een inventarisatie gemaakt in overleg met 
partijen die nu al actief zijn in het veld zoals GGD, Aeres en andere 
onderwijsinstellingen of particuliere initiatieven op het gebied van 
boerderij educatie. De GGD heeft al programma’s zoals ‘Jong leren 
Eten’ en de ‘Gezonde School’. Volgend jaar zal in kaart gebracht 
worden hoeveel scholen al deelnemen. 
* De provincie heeft hier incidenteel een bijdrage geleverd, zowel 
vanuit ‘Landbouw Meerdere Smaken’ als ‘Vitale Samenleving’ en we 
hebben het Food Forum. 
* Een behoeftepeiling is een goed idee; dit zal meegenomen worden 
bij de inventarisatie. 

53 D66 Zorg en welzijn  PDF 56 Wat zijn enkele specifieke 
indicatoren of metingen die 
worden gebruikt in de "brede 
welvaart monitor" om de 
balans tussen woningen en 
voorzieningen in Flevoland te 
beoordelen? Hoe worden deze 
gegevens geïnterpreteerd en 
vertaald naar 
beleidsbeslissingen? 

Simonse De BW-monitor wordt over de komende periode ontwikkeld en 
gevuld. We kunnen op dit moment deze vraag nog niet 
beantwoorden. 
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54 D66 Visit Flevoland PDF 57 Voor Visit Flevoland is het 

bereik in 2022 276 mln. en de 
mediawaarde 660. In 2023 en 
verder zijn de streefwaarden 
respectievelijk 150 en 500. 
Waarom deze daling?  

Hofstra Elk jaar opnieuw leiden de promotieactiviteiten van Visit Flevoland 
tot een bepaald bereik en een bepaalde mediawaarde. 2022 was het 
jaar dat er extra aandacht was voor Floriade Expo. Daarnaast heeft 
Visit Flevoland vanuit het corona noodfonds extra 
herstelcampagnes mogen draaien. Beiden hebben geresulteerd tot 
extra bereik en extra mediawaarde in 2022, wat niet is/wordt 
voorzien voor 2023 of 2024. 

55 D66 Culturele Kracht en identiteit PDF 58 Het aantal gesubsidieerde 
projecten/activiteiten neemt 
af van streefcijfer 36 in 2023 
naar 14 in 2024. Hoe verhoudt 
dit zich tot de ambitie van dit 
College? Is dit wel in lijn met 
de Cultuurnota? Hoe 
profiteren makers hiervan 
(dat is immers een van de 
doelen van het beleid uit de 
doelenboom bij cultuur en 
erfgoed)? 

Simonse Het streefcijfer voor 2024 voor het aantal gesubsidieerde 
projecten/activiteiten bestaat alleen uit de prognose van de 
gesubsidieerde activiteiten voor bibliotheken vanuit het 
Innovatiefonds Bibliotheekfunctie en vanuit het Bibliotheeknetwerk 
Flevoland. De activiteiten vanuit het erfgoedprogramma en vanuit 
landschapskunst zijn hierin per abuis niet meegenomen. De 
prognose inclusief deze twee beleidsvelden voor 2024 moet zijn 42.  
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56 D66 Steunpunt Archeologie en 

Monumenten Flevoland 
Boekwerk 66 Bij de activiteiten over 2024 

met betrekking tot het 
erfgoedprogramma wordt 
gesproken over een nieuwe 
invulling van het ‘ steunpunt 
Archeologie en Monumenten 
Flevoland’ Wij ontvangen 
graag een toelichting op de ‘ 
nieuwe invulling’ in relatie tot 
de invulling uit het verleden. 

Simonse Sinds 2009 hebben de provincies via een bestuurlijke afspraak met 
het Rijk de verantwoordelijkheid voor het organiseren van een 
steunfunctie monumentenzorg en archeologie. In het verleden was 
het Steunpunt archeologie en (jonge) monumenten Flevoland 
ondergebracht bij Nieuwland Erfgoedcentrum, later Batavialand. Dit 
was geregeld via een subsidierelatie.  
Met het oog op de komst van de Omgevingswet en daarmee de 
noodzaak om archeologie en erfgoed integraal in planontwikkeling 
mee te wegen, en het geconstateerde gebrek aan capaciteit en 
deskundigheid bij de meeste gemeenten heeft de provincie nieuw 
beleid opgesteld. In het Erfgoedprogramma (vastgesteld door 
Provinciale Staten in januari 2020) staat de ambitie om samen met 
de gemeenten en het waterschap de regionale kennis en kunde op 
het gebied van erfgoed te bevorderen en een expertiseteam op te 
stellen. De provincie wil zo kennis en kunde in de regio zelf 
bevorderen en duurzaam behouden. Dit doen wij in overleg met de 
gemeenten en het waterschap om zo ook de gemeenten de 
gelegenheid te bieden een oplossing te vinden voor de uitvoering 
van hun wettelijke taken op dit gebied. De provincie hoopt met dit 
actiepunt meer en betere interbestuurlijke samenwerking op het 
gebied van erfgoed te bevorderen. 
In 2022 is het Steunpunt bij Batavialand beëindigt met het 
voornemen deze opnieuw in te richten middels een samenwerking 
met gemeenten en Waterschap. Momenteel zijn we met deze 
partijen in gesprek en zal een keuze gemaakt worden voor één van 
de alternatieven. De verwachting is dat in 2024 er een nieuwe 
steunfunctie monumentenzorg en archeologie actief is in Flevoland. 
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57 D66 Cultuur en erfgoed Boekwerk 65 Bij de activiteiten over 2024 

met betrekking tot een sterk 
cultureel klimaat, worden 
twee acties benoemd die gaan 
over wat er niet gedaan 
wordt. Hoe draagt het niet 
nemen of ondersteunen van 
initiatieven voor nieuwe 
landschapskunstwerken en 
het niet nemen of 
ondersteunen van initiatieven 
voor een nieuwe 
kunstmuseum in Almere bij 
aan het realiseren van het 
benoemde doel: “een sterk 
cultureel klimaat van hoge 
artistieke waarde, waarvan 
makers en publiek, 
maatschappij, economie en 
ruimtelijke omgeving 
profiteren” ? 

Simonse In de Cultuurnota 2021-2024 staat dat de provincie zich inzet voor 
een sterk cultureel klimaat. De doelstelling die daarin voor de pijler 
Landschapskunst staat, gaat over het (inter)nationaal stevig op de 
kaart zetten, goed onderhoud en bereikbaarheid van de 
kunstwerken. Dat kunnen we blijven doen en daarmee blijven we 
bijdragen aan het sterke culturele klimaat.  
Met het huidige Statenvoorstel ‘Stoppen realisatie Kunstmuseum’ 
worden de activiteiten van het Kunstpaviljoen voortgezet gedurende 
de tweede tranche van het ‘Meerjarenprogramma Almere 2.0’. Deze 
activiteiten blijven dus ook bijdragen aan het versterken van het 
culturele klimaat in Flevoland. 

58 D66 Vitale Samenleving PDF 64 Kunt u toelichten hoe de 
bereikbaarheid van acute zorg 
in Flevoland wordt 
gewaarborgd? Welke 
beleidsmaatregelen worden 
genomen om ervoor te zorgen 
dat de zorg tijdig beschikbaar 
is en aan de groei opgave 
voldoet? 

Simonse Zie antwoord onder 2. Beleidsmaatregelen worden geformuleerd op 
landelijk niveau; hier kunnen we vanuit Flevoland proberen invloed 
op uit te oefenen. 
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59 D66 Indicatoren Flevoland en 

beleidsindicatoren BBV 
PDF 69 en 70 Vrijwel alle indicatoren zijn 

nb. (ik denk niet bekend?) 
Waarom? Wanneer wordt dit 
ingevuld en hoe gaat de 
provincie hiermee om in de 
sturing en verantwoording? 

Hofstra De indicatoren komen veelal van de Klimaatmonitor, dit is de 
landelijke standaard voor energiemonitoring. Gebruik ervan zorgt 
voor vergelijkbaarheid tussen provincies en voor uniforme weergave 
van energiedata en gebruik van dezelfde bronnen. Verwerking van 
cijfers over energiegebruik en -productie neemt tijd in beslag, 
waardoor 2021 momenteel voor veel indicatoren het laatste jaar is 
waarvoor data beschikbaar is. Cijfers over 2022 zijn hierdoor veelal 
nog niet bekend (n.n.b.). Provincie erkent het belang van actuele 
cijfers en is daarom betrokken bij werkgroepen op het gebied van 
data & monitoring en VIVET (Verbetering Informatievoorziening 
Energietransitie). N.b. staat voor 'niet bepaald', dit is het geval bij 
streefcijfers voor 2023 en verder. Energieverbruik en de productie 
van hernieuwbare energie zijn en blijven belangrijk voor het 
reduceren van broeikasgassen. Om recht te doen aan de 
doelstellingen uit het Klimaatakkoord en het coalitieakkoord zien 
Gedeputeerde Staten het reduceren van broeikasgassen op het 
gebied van de 5 Klimaattafels als belangrijkste raamwerk om 
verdere inzet op het gebied van klimaat en energie vorm te geven. 
Er zijn daarom geen specifieke (tussen-)doelen op gebied van 
energieverbruik en opwek bepaald. Er wordt gewerkt aan een 
Provinciaal Klimaatplan, waarin doelstellingen op gebied van 
Klimaat in brede zin worden opgenomen. Het heeft daarbij onze 
sterke voorkeur om aan te sluiten bij de systematiek van het 
Klimaatakkoord. In het Klimaatakkoord wordt uitgegaan van 1990 
als referentiejaar en zijn doelstellingen geformuleerd voor 2030 en 
2050. Het benoemen van tussentijdse doelen achten wij weinig 
zinvol omdat de effecten van beleid en uitvoeringsmaatregelen over 
het algemeen pas na meerdere jaren meetbaar zijn en de uitstoot 
van broeikasgassen van jaar tot jaar door sterk kan fluctueren, 
onder andere door factoren als een economische recessie en 
weersinvloeden. Om bovenstaande redenen zijn er in veel gevallen 
(nog) geen streefcijfers opgenomen. Een uitzondering vormt het 
RES-bod, waarbij het streefcijfer 5,81 TWh in 2030 bedraagt. 
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60 D66 Doelenboom PDF 70 Er wordt wel gesproken over 

de elektriciteitsinfrastructuur, 
maar niet over de waterstof 
infrastructuur terwijl op 
waterstof als energiedrager 
wel wordt ingezet. Waarom is 
in de programmabegroting 
niets opgenomen over 
waterstof infrastructuur? 

Hofstra Voor 2024 is er procesgeld beschikbaar om in het kader van 
Flevoland Hydrogen Valley (FLHY) fase twee verder bureau en 
clustervorming onderzoek uit te laten voeren. Daarnaast wordt er 
inzet gepleegd (bestuurlijk overleg en lobby) om een aansluiting op 
de landelijke waterstof-backbone naar Flevoland te krijgen.  
Voor vervolgstappen zoals businesscasevorming zijn mogelijk 
investeringsgelden nodig maar dat wordt voor 2024 nog niet 
verwacht.  
  

61 D66 Energie en klimaat; 
maatschappelijk effect 

Boekwerk 72 De indicator / doelstelling 
voor de opwekking van 
hernieuwbare energie uit 
wind en zon bedraagt 5,81 in 
2030. Met het annuleren van 
windpark west wordt een deel 
van de geplande opwek niet 
gerealiseerd. Tegelijkertijd 
staat op pagina 74 dat er 
onverminderd doorgegaan 
wordt met de uitvoering van 
RES 1.0. Hoe moeten wij deze 
feiten met elkaar verenigen? 

Hofstra Door het niet doorgaan van windplan West kan niet per definitie 
worden gesteld dat de gestelde opwek in projectgebied West niet 
wordt gerealiseerd. Het zal wel een forse vertraging geven. In 
uitvoering van de RES is dit een constatering. 

62 D66 Energiebesparing PDF 72 Bij de doelen en activiteiten 
missen we de activiteiten 
gericht op energiebesparing 
van huishoudens en 
bedrijven. Klopt dat? 

Hofstra Voor energiebesparing is de provincie alleen bevoegd gezag voor 
een 40-tal bedrijven in het kader van de Wet milieubeheer en straks 
de Omgevingswet. Zoals genoemd in de beantwoording van vraag 28 
is energiebesparing voorgeschreven in de vergunningen. Voor de 
overige bedrijven en de huishoudens ligt het initiatief bij de 
gemeenten. Wij hebben daar geen bevoegdheden. 

63 D66 Actieplan Bodem en Water PDF  73 De doelen van de 
verschillende acties uit het 
actieplan Bodem en Water 
hebben een samenhang met 
de voedsel- en landbouw 
transitie en de te ontwikkelen 
landbouwvisie. Hoe 
verhouden deze processen 
zich tot elkaar? 

Simonse De projecten in het 'Actieplan Bodem en Water' richten zich op een 
toekomstbestendige landbouw door een gezonde bodem en schoon 
water. Dit maakt onderdeel uit van de provinciale aanpak voor de 
voedsel- en landbouwtransitie in ‘Landbouw Meerdere Smaken’. In 
de ‘Aanzet tot een Landbouw- en Voedselvisie’, die op 8 maart 2023 
is gedeeld met Provinciale Staten, wordt de samenhang beschreven. 
De acties leiden tot kennisontwikkeling, -deling en -implementatie 
over de rol van duurzaam bodembeheer en emissiebeperkende 
maatregelen. Dit draagt bij aan het ‘Flevolands Programma Landelijk 
Gebied’. 
https://stateninformatie.flevoland.nl/Documenten/DOCUVITP-
3084524-v6-PS-Mededeling-Landbouw-en-voedselvisie.PDF 

64 D66 Klimaatplan PDF 75 Er is geen budget opgenomen 
voor het Klimaatplan, terwijl 
deze wel wordt aangekondigd. 
Wat is de stand van zaken van 
het klimaatplan en waarom 
zijn hiervoor geen middelen 
beschikbaar in de begroting? 

Simonse Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 30. 
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65 D66 Laadlocaties zero emissie 

bussen 
Boekwerk 83 Er is gezocht naar tijdelijke 

locaties waar gebruikgemaakt 
kan worden van bestaande 
netaansluitingen met 
voldoende netcapaciteit. Wat 
is de uitkomst van deze 
zoektocht? 

de Reus Als alternatieve locatie voor de stalling Lelystad gaat EBS een 
locatie inrichten bij Lelystad Airport. Hier maken zij gebruik van de 
netaansluiting waarover Lelystad Airport beschikt. Als alternatieve 
locatie voor de stalling Emmeloord gaat EBS een locatie inrichten 
aan de Eggeweg in Nagele. hierbij maken ze gebruik van een 
bestaande aansluiting van een ter plaatse gevestigde 
trasportonderneming.  

66 D66 Regiotaxi Boekwerk 83 In 2024 wordt de regiotaxi 
opnieuw aanbesteed. Wordt 
hierbij ook de eis gesteld om 
dit met Zero emissie 
voertuigen uit te voeren? 

de Reus Bij de aanbesteding voor Regiotaxi Flevoland worden 
duurzaamheidseisen opgenomen. Op dit moment vindt een 
marktconsultatie plaats om de markt te vragen welk percentage in 
ons specifieke gebied zero emissie kan worden gereden. De 
antwoorden hiervan worden meegenomen bij het opstellen van de 
definitieve minimumeisen. 

67 D66 Laadpalen locaties Boekwerk 84 Er wordt gesproken over in 
bedrijf gesteld met peildatum 
22/6/2023 en In proces met 
peildatum 23/1/2023. Zijn er 
ook cijfers over locaties in 
proces met een meer actuele 
peildatum, en zo ja kunnen 
die verstrekt worden? En zo 
nee, waar is dan de 
verwachting van 300 
verwachte locaties op 
gebaseerd? 

de Reus Ja deze gegevens kunnen eventueel worden verstrekt via onze 
partner, de MRA-elektrisch. 

68 D66 Stiptheid Openbaar vervoer Boekwerk 85 De stiptheid van de concessie 
IJsselmonde neemt de 
afgelopen jaren consequent 
af. Welke oorzaken zijn 
daarvoor aan te wijzen? 

de Reus 2020 is coronajaar waarin het gebruik van het OV sterk is afgenomen 
en de drukte op de wegen eveneens sterk is afgenomen. In 2021 en 
2022 vindt het herstel plaats en is het op de weg en in de bus weer 
drukker geworden, waardoor de stiptheid van het openbaar vervoer 
ook daalt. Desondanks blijft de stiptheid ruim boven de gestelde 
norm van 85%.  

69 D66 Waardering Openbaar 
Vervoer 

Boekwerk 87 EBS heeft aangegeven in haar 
inschrijving op de 
aanbesteding een 
klantwaardering van 8,3 te 
gaan scoren. Wordt dit vanaf 
2025 ook het streefcijfer voor 
dit college? 

de Reus De door EBS in haar offerte aangegeven streefwaarde voor de 
klantwaardering is tevens het streefcijfer voor dit college.  
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70 D66 Waardering Openbaar 

Vervoer 
Boekwerk 87 Wat zijn de gevolgen van het 

feit dat de klantwaardering 
concessie IJsselmond niet 
voldeed aan het streefcijfer? 
Welke activiteiten gaat het 
college, danwel de 
vervoerder, ondernemen om 
het streefcijfer in 2024 wel ten 
halen in combinatie met de 
overgang naar de nieuwe 
concessie? 

de Reus De klantwaardering in de concessie IJsselmond laat een gelijke 
trend zien met de het landelijke gemiddelde. Hetgeen voornamelijk 
wordt bepaald door de gevolgen van de coronapandemie. Het niet 
voldoen aan het streefcijfer heeft geen gevolgen. Van de huidige 
vervoerder wordt in de periode 10 december 2023 geen extra 
inspanning verwacht. Vanaf 10 december 2023 is EBS de nieuwe 
vervoerder en zal de inspanning van de vervoerder erop gericht 
moeten zijn om de verwachte klantwaardering daadwerkelijk te 
realiseren. Het college zal de uitvoeringskwaliteit monitoren om de 
toegezegde klantwaardering te realiseren.  

71 D66 Openbaar vervoer Boekwerk 88 Bij de activiteiten is benoemd 
dat er een zestal nieuwe 
busverbindingen wordt 
gerealiseerd. Mogen wij 
concluderen dat er geen 
busverbindingen verdwijnen 
of verslechteren in 2024? 

de Reus Er is sprake van een vijftal busverbindingen die onder de nieuwe 
productformule snelRRReis worden uitgevoerd. Hiervan zijn er twee 
nieuw (Lelystad - Urk en Urk - Nagele - Kampen). De overige drie zijn 
bestaande lijnen die onder de nieuwe productformule gaan rijden. 
In Dronten verdwijnen de stadslijnen 21/22. Hiervoor in de plaats 
komt buurtbus 521/522, die frequenter rijdt (ook op zaterdag) en 
een groter deel van Dronten ontsluit. Hiermee blijven binnen de 
concessie IJssel-Vecht alle reismogelijkheden in 2024 in stand. In de 
PS-mededeling met kenmerk 3157654 d.d. 26 september 2023 
hebben wij u hierover uitgebreid geïnformeerd. 
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72 D66 Ontwikkeling en innovatie 

mobiliteit 
Boekwerk 92 Onder de activiteiten voor 

2024 worden fundamentele 
speerpunten benoemd in de 
mobiliteitstransitie. Welke 
activiteiten per speerpunt (a 
t/m h) levert dat op? 

de Reus a. Mobiliteit en Infrastructuur Test Centrum                   
Ook in 2024 zal het MITC financieel ondersteund worden om de 
campus te exploiteren gericht op het creëren van een innovatie 
centrum voor Smart Mobility.                                          
b. Smart Area Flevoland                             
Deze ontwikkeling in samenhang met de innovatiekracht van 
Flevoland op andere beleidsterreinen biedt de kans op Flevoland 
als Smart Area te positioneren.                            
c. Gecoördineerd netwerk breed verkeersmanagement                                       
In navolging van de stepping stones Floriade en het 
evenemententerrein bij Biddinghuizen wordt bezien hoe een vervolg 
gegeven kan worden aan de volgende fase om te komen tot 
gecoördineerd netwerk breed verkeersmanagement in 
samenwerking met het reeds betrokken bedrijfsleven.                               
d. Digitalisering Overheden                                    
Om aan de Europese verplichting om tot een ‘National Acces Point’ 
tegemoet te komen werkt de provincie met de medeoverheden 
intensief samen en wordt de eerste tranche van uniforme 
mobiliteitsdata geautomatiseerd ontsloten voor marktpartijen. 
Voornoemde is randvoorwaardelijk voor het efficiënt en effectief 
kunnen exploiteren van eco systemen om een concept als ‘Mobility 
as a Service’ aan te bieden.                             
e. Vraaggericht OV/Mobility as a Service                          
De provincie zal de Flevolandse gemeenten actief benaderen om 
‘Mobility as a Service’ in de openbare ruimte toe te staan en 
middels flankerend beleid kansrijk te maken.                          
f. Elektrificeren mobiliteit                                
Naast de verdere uitrol van laadpalen wordt verkend welke 
alternatieve brandstoffen voor Flevoland interessant zijn.                              
g. Cross sectorale samenwerking                                         
De samenwerking met het Rijk, MRA en de gemeente Almere om 
integrale gebiedsontwikkeling leidend te maken in de ontwikkeling 
van Almere moet ervoor gaan zorgen dat eerst 
mobiliteitsvoorzieningen gericht op het STOMP-principe worden 
geprogrammeerd alvorens de woningbouwopgave planologisch 
wordt ingevuld.                        
h. Scale Up in Residence                              
Ten slotte willen we de lessons learned van het in MRA-verband 
gezamenlijk gefinancierde project om effectief te sturen op 
bezoekersstromen gaan toepassen en verder brengen in een nader 
te bepalen Flevolands project.  
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73 D66 Openbaar vervoer PDF 89 Kunt u meer details geven 

over de rol van kunstmatige 
intelligentie in de 
mobiliteitstransitie en hoe 
deze kan worden toegepast? 

de Reus De mobiliteitstransitie kenmerkt zich onder andere door het 
volledig digitaliseren van de integrale mobiliteitsbehoefte, de 
openbare ruimte en nieuwe mobiliteitsdiensten middels een 
platform economie. In een ecosysteem zullen tal van private en 
publieke partners naast elkaar samenwerken om data uit te 
wisselen en nieuwe duurzame mobiliteitsdiensten te ontwikkelen 
die de vraag naar mobiliteit en het aanbod van mobiliteit op een 
geheel andere wijze met elkaar in evenwicht gaan brengen. Het is 
zeer aannemelijk dat één van de eerste effectieve toepassingen van 
kunstmatige intelligentie in de mobiliteitswereld van de toekomst 
hierin tot uitdrukking zal komen.  

74 D66 Ontwikkeling en innovatie 
mobiliteit 

PDF 90 Hoe is de samenwerking 
tussen de provincie Flevoland 
en het Rijk georganiseerd bij 
de uitwerking van de Lelylijn? 
Wat zijn de rollen van beide 
partijen? 

de Reus Het MIRT-onderzoek naar de Lelylijn wordt door Rijk en regio 
gezamenlijk uitgevoerd. Hiervoor is een projectteam samengesteld. 
Aansturing vindt plaats door de Stuurgroep Lelylijn, vanuit 
Flevoland is gedeputeerde De Reus lid van de Stuurgroep, die 
verder bestaat uit vertegenwoordigers van Rijk (IenW, BZK, EZ) en 
regio (waaronder de burgemeester van Noordoostpolder). Het MIRT-
onderzoek zal eind 2024 afgerond zijn. Het is dan aan de minister 
van IenW om te besluiten of het MIRT-onderzoek gevolgd wordt 
door een MIRT-verkenning. 

75 D66 Asielzoekers PDF 95 In de derde alinea wordt bij 
de opsomming van de grote 
maatschappelijke 
onzekerheden de instroom 
van asielzoekers genoemd. 
Wordt hiermee de 11 % van de 
totale migrantenstroom 
bedoeld? Zo ja welke impact 
wordt daarvan verwacht op 
Flevoland? Zo nee, wat wordt 
er dan mee bedoeld?  

de Reus Hiermee wordt inderdaad bedoeld dat 11% van de totale 
migrantenstroom asielzoekers zijn. Dit kan invloed hebben op het 
aantal benodigde opvangplekken die het COA nodig heeft. De 
verwachting is dat dit een lage impact heeft op Flevoland. Dit omdat 
voor Flevoland geldt dat er per 1 januari 2024 3.449 reguliere 
opvangplekken aanwezig moeten zijn. Op dit moment zijn er 
Flevoland 3.700 reguliere opvangplekken, dit is exclusief de 
noodopvang in Almere en Dronten. Vanaf 2026 zijn er zelfs 4.300 
reguliere opvangplekken in Flevoland. Wanneer alle provincies het 
aantal reguliere opvangplekken zou leveren uit het 
capaciteitsbesluit van het COA, dan waren noodopvangplekken op 
dit moment niet nodig. Zoals uit bovenstaande cijfers blijkt levert 
Flevoland ruimschoots meer reguliere, maar ook 
noodopvangplekken dan gesteld. 
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76 D66 Europa PDF  96 GS wil aan de voorkant 

maatregelen van de Europese 
Unie beïnvloeden. Op welke 
manier wil GS de inwoners en 
PS hierbij betrekken? 

Klopman De wijze waarop Gedeputeerde Staten Provinciale Staten actiever 
betrekken bij de lobbyactiviteiten in Den Haag en Brussel gaan we 
de komende tijd in samenspraak met Provinciale Staten verder 
uitwerken. Dit betreft een doel uit de Programmabegroting 2024 
waar we de komende jaren op in willen blijven zetten. We denken 
aan verschillende activiteiten zoals bijvoorbeeld het organiseren 
van informatiebijeenkomsten. Verder onderzoeken we of Provinciale 
Staten het wenselijk vinden om een werkgroep Europa in het leven 
te roepen. Gedeputeerde Staten betrekken inwoners via de 
reguliere communicatiekanalen. 
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77 D66 Provinciale Staten 

Educatieprogramma 
PDF   *In het schooljaar 2018-2019 

heeft de provincie Flevoland 
een educatieprogramma 
Democratie en Rechtsstaat 
opgezet gevolgd door een 
evaluatie en een nieuw 
Statenvoorstel. Wat is de 
reden of oorzaak, behalve 
Corona, dat er in de afgelopen 
periode relatief weinig 
activiteiten zijn uitgevoerd? 
*Is er nog structureel budget 
voor het educatieprogramma 
opgenomen in de begroting? 
en zo nee, waarom niet?  
 
1) Talent kleurt Flevoland; 
2) Provinciaal Jeugddebat; 
3) Op weg naar het Lagerhuis; 
4) Model European Parlement; 
5) Baas van Morgen; 
6) gastlessen; 
7) sollicitatietrainingen; 
8) Provinciespel; 
9) cursus 'Politiek Actief'.  

diverse 1: Talent kleurt Flevoland is een programmaonderdeel van het 
vastgesteld economisch beleid, menselijk en sociaal kapitaal. Voor 
de uitvoering van dit programma is jaarlijks budget gereserveerd. 
De provincie zorgt voor relevante maatschappelijke opgaven en 
scholen vertalen dit in opdrachten waar scholieren mee aan de slag 
kunnen.  
 
2/3/4: Alle jeugddebatten zijn in de afgelopen jaren uitgevoerd. Eén 
debat (Model European Parliament) kon in 2021 niet doorgaan 
vanwege de coronacrisis. Sinds 2022 zijn de jeugddebatten weer 
fysieke bijeenkomsten zonder aanpassingen of andere beperkingen. 
Voor de uitvoering van de jeugddebatten is binnen het 
programmaonderdeel 7.1.2 structureel € 18.967 beschikbaar. 
 
5: In het vastgestelde economisch beleid, menselijk en sociaal 
kapitaal, willen we de aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt 
versterken.  
Dit doen we door samen met partners (onderwijs, ondernemers en 
overheid) te investeren in het ecosysteem.  
Het bureau JINC heeft in 2022 een programma georganiseerd ‘Baas 
van morgen’ waarbij kinderen met een sociaaleconomische 
achterstand een kijkje konden nemen in de wereld van 
ondernemers.  
We gaan met JINC en andere partijen in gesprek om te kijken wat zij 
kunnen betekenen in het versterken van de aansluiting tussen 
onderwijs en arbeidsmarkt. 
 
8 / 9: Binnen het programmaonderdeel 7.2 Provinciale Staten is er 
structureel € 10.000 beschikbaar voor het educatieprogramma 
(binnen de begrotingspost communicatie). Deze middelen worden 
ingezet voor het faciliteren van het Provinciespel en de cursus 
“Politiek actief”. De cursus “Politiek actief” vindt plaats elk jaar 
voorafgaand aan de Provinciale Staten verkiezingen. Het 
Provinciespel was oorspronkelijk beschikbaar voor 
praktijkonderwijs en het vmbo bbl/kbl. Inmiddels is dit spel 
doorontwikkeld zodat het ook geschikt is voor hogere 
onderwijsniveaus (havo/vwo) en hogere leeftijden (mbo). De 
provincie heeft bij de leverancier van het Provinciespel een 
opdracht verstrekt voor maximaal 30 spellen welke op werkelijke 
afname wordt afgerekend. De deelnemende scholen worden geen 
kosten in rekening gebracht voor het spel en scholen kunnen het 
spel zelf aanvragen. 
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78 D66 Productenraming p. 62 Boekwerk p. 62 De representatiekosten van 

GS stijgen van 190k in 2022 
naar 376k in 2024. Kunt u deze 
stijging toelichten? 

CdK De in de vraag bedoelde stijging is een vergelijking tussen de 
realisatie (Rekening 2022) en het geraamde budget voor de jaren 
2023-2027. Er is in de afgelopen jaren sprake van een 
onderbesteding op dit budget en hiermee is de feitelijke stijging 
lager dan in de vraag verondersteld. Bovenstaande verduidelijkt 
middels een vergelijking per jaar: 
 
- Budgetraming 2021: € 332.340 
- Rekening 2021: € 115.736 
- Budgetraming 2022: € 338.987  
- Rekening 2022: €190.607 
 
Verschil tussen de realisatie van 2021 en 2022 zijn incidentele lasten 
en afhankelijk van de activiteiten/agenda Gedeputeerde Staten. 

79 D66 Af- en ombouw Krachtige 
Samenleving 

PDF 116 Op p.116 wordt gesproken 
over de af- en ombouw van 
het programma ”Krachtige 
Samenleving ”naar “Vitale 
Samenleving”. Is de wijziging 
alleen een naamsverandering 
of zijn er ook andere 
veranderingen te verwachten?  

Simonse Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vragen 17 en 18. 

80 D66 Niet financiële risico’s  PDF 137 De achterstand op het gebied 
van de sociale-culturele- en 
zorgvoorzieningen wordt 
onderzocht. Op welke termijn 
kunnen de resultaten 
verwacht worden van het 
onderzoek? 

Simonse Dit najaar wordt een eerste regionaal beeld geschetst op basis van 
de beschikbare gegevens aangevuld met informatie uit gesprekken 
met gemeenten. Op dit moment is het beeld versnipperd. De 
gemeente Almere heeft net een onderzoek uit laten voeren en 
andere gemeenten zijn ook bezig om dit in kaart te brengen of 
overwegen dit. In de loop van volgend jaar hopen we op regionaal 
niveau een meer eenduidig beeld te hebben. 

81 D66 Tabel 1.11 d PDF 183 Kunt u aangeven waar de 
bedragen op gebaseerd zijn? 
Welke onderbouwing is 
daarvoor beschikbaar? 

Hofstra Dit betreffen de geprogrammeerde voorstellen vanuit het 
Coalitieakkoord 2023-2027 vanuit de stelpost 'Nieuw beleid'. Wij 
hebben een bijlage (Bijlage 1 Verwerking voorstellen 
Coalitieakkoord 23-27 in Programmabegroting 2024.pdf) bij deze 
beantwoording van de technische vragen gevoegd waarin een 
referentie is opgenomen naar zowel het coalitieakkoord als de 
verwerking per programmaonderdeel in de Programmabegroting 
2024 (document #3181241). 

82 D66 Tabel 1.11 e PDF 183 Kunt u aangeven waar de 
bedragen op gebaseerd zijn? 
Welke onderbouwing is 
daarvoor beschikbaar? 

Hofstra Dit betreffen de nog niet geprogrammeerde voorstellen vanuit het 
Coalitieakkoord 2023-2027. Deze voorstellen zijn geoormerkt binnen 
de '' Brede Bestemmingsreserve'. Wij hebben een bijlage (Bijlage 1 
Verwerking voorstellen Coalitieakkoord 23-27 in 
Programmabegroting 2024.pdf) bij deze beantwoording van de 
technische vragen gevoegd waarin een referentie is opgenomen 
naar het coalitieakkoord (document #3181241). 

83 Partij voor 
de Dieren 

Voedselonderwijs PDF 26 ‘Naar het voorbeeld van De 
Lelystadse Boer breiden we 
het voedselonderwijs uit’. Hoe 
ziet dit uitbreiden eruit? Op 
hoeveel scholen? En hoeveel 

Simonse Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 52. 
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wordt er begroot voor 
betaling aan Boerderij 
Educatie Nederland? 

84 Partij voor 
de Dieren 

Duurzamere landbouw PDF 32 Zou het mogelijk zijn een 
revolverend fonds in te 
richten om agrariërs te helpen 
te extensiveren of over te 
stappen naar duurzamere 
inrichting van landbouw?  

Klopman Wellicht is een revolverend fonds een maatregel die kan bijdragen 
aan extensivering of verduurzaming van de landbouw. De provincie 
werkt aan een aanpak voor het landelijk gebied, gericht op 
vergroting van de biodiversiteit en een toekomstbestendige 
landbouw. Daarnaast is het college voornemens een nieuwe 
landbouwvisie op te stellen. Daarbij zullen passende financiële 
instrumenten gezocht worden. 

85 Partij voor 
de Dieren 

Doelstelling Agrofood PDF 31 Onder 2.1 agrofood: is er ook 
een concretere doelstelling 
wanneer het verder 
innoveren, verduurzamen en 
circulair maken gelukt is, en 
hoe wordt dit bepaald? 

Klopman De landbouwvisie die in deze collegeperiode wordt opgesteld, zal 
meer helderheid moeten geven over de doelen voor een 
toekomstbestendig landbouw- en voedselsysteem. Daarbij zijn een 
aantal uitgangspunten te hanteren. Innovatie is een doorgaand 
proces en innovativiteit een kenmerk waarmee de Flevolandse 
agrofoodsector zich onderscheidt. Verduurzaming moet leiden tot 
het halen van alle doelen op het gebied van water, klimaat en 
biodiversiteit. Een hulpmiddel om deze doelen te vertalen naar 
bedrijfsniveau zijn de Kritische Prestatie Indicatoren die op dit 
moment worden ontwikkeld en getest in Flevoland. Circulariteit is 
onderdeel van die doelen, maar dient nader uitgewerkt te worden. 

86a Partij voor 
de Dieren 

Indicatoren 2.1 PDF 28 en 29 T.a.v. opgestelde indicatoren:     

86b Partij voor 
de Dieren 

Indicatoren 2.1 PDF 28 en 29 - ‘Aantal banen in de (brede) 
Agrofoodsector’ het aantal 
banen is verder niet 
omschreven als belangrijk 
punt, waarom wordt dit wel 
als indicator gebruikt? En bij 
welk doel?  

Klopman Deze indicator komt voort uit het monitoren van ‘Landbouw 
Meerdere Smaken’ (LMS). LMS richt zich op een weerbare, wendbare 
en duurzame landbouwsector. Het aantal banen is één van de 
indicatoren die gebruikt wordt om zicht te krijgen op de 
weerbaarheid van de sector. De komende periode wordt een nieuwe 
Landbouwvisie opgesteld, met bijbehorende doelstellingen. Hieraan 
kunnen nieuwe indicatoren worden gekoppeld, waarbij wordt 
bekeken of een selectie in de P&C-cyclus kan worden opgenomen.  
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86c Partij voor 

de Dieren 
Indicatoren 2.1 PDF 28 en 29 -          Platform Food Forum: 

wat betekenen die 
percentages?   

Klopman Door het geven van impulsen en het faciliteren van samenwerking in 
de keten zorgen we voor nieuwe inzichten en initiatieven ten 
behoeve van een duurzaam consumptie- en productiepatroon. De 
ambitie is om ons consumptie- en productiepatroon te 
verduurzamen. Dat kunnen we als overheid niet alleen. Daarom 
hebben we de afgelopen jaren organisatie ondersteund die hierin 
belangrijk werk kunnen leveren en gewerkt aan het versterken van 
het netwerk met zowel producenten als partijen die werken aan de 
consumptie-kant. We willen dit echter nog naar een hoger niveau 
brengen, onder andere door deze partijen ook meer aan elkaar te 
verbinden. De percentages hebben betrekking op zowel de kracht 
van individuele partijen in de keten, als wel de samenwerking in de 
keten. 

86d Partij voor 
de Dieren 

Indicatoren 2.1 PDF 28 en 29 -          Nationaal Park Nieuw 
Land: wat betekenen die 
percentages?   

Hofstra In 2019 is een ‘Ontwikkelingsvisie NPNL’ opgesteld en door de 
provincie vastgesteld. Hierin wordt geschetst welke (soort) 
ontwikkelingen gewenst zijn om NPNL door te ontwikkelen tot een 
volwaardig en toekomstgericht nationaal park. De percentages 
geven weer hoeveel van de gewenste ontwikkelingen uit het 
streefbeeld we in samenwerking met de 7 andere partners in NPNL 
denken te hebben gerealiseerd. 

86e Partij voor 
de Dieren 

Indicatoren 2.1 PDF 28 en 29 - Percentage 
geoptimaliseerde 
natuurvriendelijke oevers 
(NVO's) langs hoofdvaarten 
binnen provincie Flevoland.*: 
Is er een achterliggend plan 
om de doelstelling van 2029 
te halen?  

Hofstra Voor dit project is een uitvoeringsperiode van 6 jaar voorzien en 
budget van € 3,6 mln. Op dit moment is de projectleider bezig met 
de aanbesteding van het bouwteam, zodat de uitvoering in 2024 kan 
starten. Conform planning is uitvoering in 2029 gereed. Wellicht ten 
overvloede, maar deze maatregel betreft 'reguliere' werkzaamheden 
die de provincie naar behoren dient uit te voeren en deze is niet 
gekoppeld aan de KRW. Uitvoering van deze maatregel draagt wel 
bij aan het KRW-doelbereik. 

86f Partij voor 
de Dieren 

Indicatoren 2.1 PDF 28 en 29 - Ontwikkelde nieuwe natuur: 
in welk achterliggend stuk is 
het streefcijfer van 2024 te 
vinden en hoe hier naartoe 
wordt gewerkt? 

Hofstra In de jaarrekening en de programmabegroting wordt Provinciale 
Staten geïnformeerd over de voortgang van de projecten van het 
'Programma Nieuwe Natuur'. De indicator betreft de fysieke start 
van de uitvoering van (delen van) projecten. De start van de fysieke 
uitvoering wordt door de betreffende initiatiefnemer aan de 
provincie aangegeven. De indicator geeft aan van welk deel van de 
(actuele) totale oppervlakte in te richten gebied de fysieke 
uitvoering is gestart. Het streefcijfers 2024 betreft de inschatting 
van de daadwerkelijke start van de uitvoering in 2024. Inschatting is 
dat alle inrichten in 2024 in uitvoering zijn danwel uitgevoerd zijn. 
Of dit daadwerkelijk wordt gerealiseerd is van een aantal factoren 
afhankelijk. De initiatiefnemers sturen hierop. De verplichtingen van 
de initiatiefnemers zijn vastgelegd in de betreffende 
realisatieovereenkomst tussen provincie en initiatiefnemer. 

87a Partij voor 
de Dieren 

Bossenstrategie PDF 29 -          Wat is de reden dat er 
na 2024 geen geld is 
gereserveerd voor de 
bossenstrategie, terwijl er wel 

Hofstra De provincies verwachten een rijksbijdrage vanuit NPLG en/of 
Programma Natuur voor de realisatie van de bosambities. Die 
bijdrage is nog niet toegezegd.  
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in 2030 en 2050 een 
doelstelling ligt?  

87b Partij voor 
de Dieren 

Bossenstrategie PDF 29 -          Op welke wijze wordt 
de 500.000 gebruikt in 2024 
voor de bossenstrategie?  

Hofstra De € 500.000 zal deels gebruikt worden als procesgeld en deels als 
cofinanciering voor uitvoeringsprojecten. 

87c Partij voor 
de Dieren 

Bossenstrategie PDF 29 -          Hoeveel hectare bos 
wordt hiermee aangeplant? 

Hofstra Dat hangt in belangrijke mate af van de vraag of de grondkosten 
gefinancierd moeten worden. Deze liggen in de orde van grootte van 
€ 160.000 voor aankoop van een ha landbouwgrond (€ 125.000 bij 
afwaardering). Ook de kosten voor bosaanleg kennen een 
behoorlijke variatie, voor Flevoland lijkt € 20.000/ha een redelijk 
richtbedrag.  

87d Partij voor 
de Dieren 

Bossenstrategie PDF 29 -          Waarom kunnen er 
geen streefcijfers voor de 
bossenstrategie gegeven 
worden? 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 8. 

88 Partij voor 
de Dieren 

Doelenboom bodemkwaliteit PDF 31 De bodemkwaliteit is 
verbeterd als basis voor een 
toekomstbestendige en 
duurzame landbouw, waarbij 
nadrukkelijk aandacht is voor 
bodemdaling en meervoudig 
ruimtegebruik” op welke wijze 
is dit doel meetbaar? 

Simonse De aandacht voor bodemdaling vindt plaats via het gebiedsproces 
bodemdaling (alternatieve oplossingen hoe om te gaan met de 
optredende vernatting) en ‘Actieplan Bodem en Water’ (behoud 
bodemkwaliteit). Voor de bodemkwaliteit sluiten we aan op de 
landelijk te ontwikkelen bodemindicatoren voor 
landbouwbedrijven, die volop in ontwikkeling is. Zoals opgenomen 
in het ABW-programma en het FPLG worden hiervoor Flevolandse 
streefranges opgesteld die aansluiten op de specifieke 
samenstelling van de bodems. De monitoring hiervan zal nog nader 
uitgewerkt worden, waarbij gekeken wordt in hoeverre landelijke 
monitoring voldoende is of dat ook regionale monitoring gewenst is. 
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89 Partij voor 

de Dieren 
Doelenboom vangstrechten PDF 31 Welke methodiek wordt hier 

gebruikt om te kijken of een 
ecosysteem duurzaam kan 
genereren? 

Klopman Binnen het 'Actieplan Verduurzaming IJsselmeervisserij' is er 
overeenstemming dat er een realistisch en betrouwbaar beeld moet 
zijn van de mate waarin de vier grootste schubvisbestanden aan het 
IJsselmeer worden onttrokken en met welke inzet van de 
vangtuigen. Jaarlijks wordt de impact van de visserij op de 
bestanden door Wageningen Marine Research (WMR) vastgesteld en 
geeft WMR een onderbouwde advisering (oogstregels) aan het 
ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit (verstrekker 
van de visserijvergunning) voor eventuele noodzakelijke 
aanpassingen in de visserij in de daarop volgende jaren. De vissers 
zijn verplicht vangst- en inspanningsregistraties bij te houden en 
deze te verstrekken aan WMR. Deze gegevens worden door WMR 
meegenomen in het hiervoor genoemde advies. De verplichte 
vangstregistratie betreft onder andere de aangelande hoeveelheden 
(in kg) van: snoekbaars, baars, blankvoorn, brasem en bot. Om een 
ecosysteem duurzaam te genereren wordt er gestreefd naar een 
basis waarin voldoende vis uit diverse jaarklassen zijn 
vertegenwoordigd en waar de rente kan worden gevist. 

90 Partij voor 
de Dieren 

Populatiebeheer 
Oostvaardersplassen 

PDF Productenraming 16 Welke nummers onder 
programmaonderdeel 2.2.1 
hebben directe relatie met 
het populatiebeheer op de 
Oostvaardersplassen? Welk 
totaalbedrag gaat het om in 
relatie tot het 
populatiebeheer op de 
Oostvaardersplassen? 

Hofstra Structureel is er een bedrag van +/- € 500.000 opgenomen voor 
extra kosten die voortvloeien uit het beleidskader beheer OVP die 
niet door reguliere subsidies  gedekt worden zoals het SNL. 

91 Partij voor 
de Dieren 

Vergroten beleefbaarheid 
NPNL 

PDF 34 Hoeveel middelen/welke 
producten hebben in totaal 
betrekking op het 
versterken/vergroten van de 
beleefbaarheid van NPNL? 
Over welk totaalbedrag gaat 
het dan? 

Hofstra In 2024 is een bedrag van € 240.000 in de begroting opgenomen 
voor het beleefbaar maken van NPNL. Het gaat hierbij om 
procesgeld, dat enerzijds ingezet kan worden om 
gebiedsontwikkelingen in samenwerking met de partners aan te 
jagen, anderzijds kan bijdragen aan de marketing en communicatie, 
educatie, onderzoeks- en kennisdelingsdoelstellingen van het 
Nationaal Park. Daarnaast is er in 2024 (vanuit brede 
bestemmingsreserve) een bedrag van ruim € 300.000 gereserveerd 
voor de in 2018 toegezegde cofinanciering van de 
gebiedsontwikkeling Poort Lelystad. 

92 Partij voor 
de Dieren 

Vergroten beleefbaarheid 
natuur 

PDF 36 Hoeveel middelen/welke 
producten hebben in totaal 
betrekking op het 
versterken/vergroten van de 
beleefbaarheid van natuur 
MUV NPNL? 

Hofstra Geen. Wordt integraal meegenomen als onderdeel van het NPNL. 

93 Partij voor 
de Dieren 

Stimuleren activiteiten PDF 36 We stimuleren de 
economische activiteiten in 
natuurgebieden. Wat voor 
activiteiten worden hiermee 
bedoeld? 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 11. 
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94 Partij voor 

de Dieren 
Pilot IJsselmeerwater PDF 39 Wat is de pilot 

IJsselmeerwater? Dit wordt 
nergens uitgelegd, ook niet in 
het coalitieakkoord. Hoeveel 
wordt hieraan besteed, en uit 
welke post komt dit geld? 

Simonse De pilot IJsselmeerwater richt zich op de vraag of IJsselmeerwater 
circulair - integraal vanuit gehele keten - ingezet kan worden als 
alternatieve bron voor proceswater voor bedrijven in Urk en 
eventueel ook de NOP. Op deze manier zou de 
drinkwatervoorziening in de Noordoostpolder ontzien kunnen 
worden, die onder druk staat doordat de huidige drinkwaterbron in 
Overijssel zijn limiet heeft bereikt. Met als resultaat dat vanaf begin 
dit jaar Vitens geen nieuwe zakelijk grootverbruikaansluitingen voor 
bedrijven (grotere capaciteit dan een huisaansluiting) meer afgeeft 
met bijbehorende negatieve gevolgen voor het vestigingsklimaat 
voor bedrijven. In het coalitieakkoord is voor dit vraagstuk een 
bedrag van € 250.000 opgenomen. Dit draagt ook bij aan de 
gewenste drinkwaterbesparingen.  

95 Partij voor 
de Dieren 

Gewasbeschermingsmiddelen PDF H2 Komt er ergens geld specifiek 
ten goede aan het 
terugdringen van het gebruik 
van 
gewasbeschermingsmiddelen? 

Klopman Onze inzet in 'Landbouw Meerdere Smaken' (LMS), het 'Actieplan 
Bodem en Water' (ABW) en het 'Gemeenschappelijk 
Landbouwbeleid' (GLB) richt zich op het halen van de doelen voor 
onder andere water, natuur en klimaat. Onderdeel daarvan is dat er 
geen gewasbeschermingsmiddelen in het milieu terecht mogen 
komen. Daarom investeren we in bovenwettelijke 
emissiebeperkende maatregelen (bijvoorbeeld wasplaatsen), 
precisietechnieken (bijvoorbeeld plaatsspecifieke bespuiting en 
minder afhankelijkheid chemie/geïntegreerde gewasbescherming), 
kennis en innovatie (bijvoorbeeld innovatiehub) en 
ketenontwikkeling (bijvoorbeeld biologische of extensieve 
producten). 

96 Partij voor 
de Dieren 

Belangen AGC C.V en OMALA 
N.V. 

PDF 48 Hoe kunnen wij onze 
belangen in Airport Garden 
City C.V. en OMALA N.V. van de 
hand doen, en wat zou dit 
opleveren? Kunnen de Staten 
dit? 

Jansen 
(met 

aanvulling 
Klopman) 

Voor het ontwikkelingsbedrijf Omala zijn er voor de huidige 
ontwikkeling afspraken gemaakt met de gemeente Lelystad en 
Almere die zijn geformaliseerd in de statuten en de samenwerking. 
Inmiddels is de invulling van het gebied ver gevorderd. In de 
juridische afspraken zijn ook afspraken vastgelegd over deelname 
en uittreding. Het van de hand doen zou tot gevolg hebben dat de 
ontwikkeling niet kan worden afgerond. De deelname en de 
afspraken zijn de bevoegdheid van het college van Gedeputeerde 
Staten. Voor een eventuele verdere ontwikkeling van het 
bedrijventerrein wordt besluitvorming voorgelegd aan Provinciale 
Staten. 

97 Partij voor 
de Dieren 

Indicatoren energie en milieu PDF 69 Hoe komt het dat er geen 
streefcijfers voor deze 
indicatoren zijn? 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 59. 

98 Partij voor 
de Dieren 

Onjuiste verwijzing PDF 69 extra beleidsinspanningen 
vraagt*. Dit sterretje lijkt niet 
naar het juiste sterretje te 
verwijzen?  

Hofstra Onderaan tabel staat een verklaring van het enkelvoudige sterretje 
en die verklaring gaat over het ‘Schone Lucht Akkoord' (SLA) in 
relatie tot het thema ‘Luchtkwaliteit’. Het sterretje onder de tabel 
had een verwijzing moeten zijn van een sterretje in kolom 1 van de 
tabel na het woord Luchtkwaliteit*. De toegevoegde sterretjes in de 
tabelkolom ‘Streefcijfer2023’ en die in de tekst boven de tabel zijn 
een verschrijving. Het sterretje in de tekst boven de tabel verwijst 
dus niet naar de verklaring onder de tabel. 
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99 Partij voor 

de Dieren 
Kosten windmolens PDF Productenraming 45 Hoe groot is hierin het de 

post voor de kosten van 
sanering van de bestaande 
windmolens, inclusief de 
schadeloosstelling voor 
onteigening dan wel 
minnelijke verwerving?. 

Hofstra De provincie stelt alleen personele capaciteit ter beschikking. De 
overige kosten worden door windpark Zeewolde gedragen. 

100 Partij voor 
de Dieren 

Brede bodemtaken PDF Productenraming 46 Wat zijn brede bodemtaken, 
en hoe komt het dat er na 
2023 niets meer begroot is 
voor ’16. Bodem’ 

Simonse In 2024 is nog € 150.000 begroot. Dit is het bedrag dat nog resteert 
van een eerder Bodemconvenant. De huidige bodemafspraken 
voorzien wel in financiering van bodemsanering, maar per 
saneringslocatie moet jaarlijks een aanvraag worden gedaan. Deze 
SPUK-aanvragen zijn niet in de begroting opgenomen. 
Met ‘brede bodemtaken’ worden alle taken waar de bodem een rol 
in speelt bedoeld. Het gaat daarbij naast het wegnemen en 
voorkomen van bodemverontreiniging om bijvoorbeeld 
bodemvruchtbaarheid, aardkundige waarden, archeologie, 
bodemenergie, aardwarmte (geothermie), ruimtelijke ordening in de 
ondergrond, etc. Op dit moment wordt gewerkt aan een 
inventarisatie van deze taken en mogelijke activiteiten en de rol en 
verantwoordelijkheden die de provincie daarbij heeft. Dit moet 
leiden tot een uitvoeringsagenda waarbij we tevens in beeld 
brengen aan welke maatschappelijke en provinciale opgaven vanuit 
bodem en ondergrond een bijdrage geleverd worden, welke 
activiteiten daar bij horen en welke budgetten nodig zijn om dit uit 
te kunnen voeren. Provinciale Staten zullen in de loop van 2024 
hierbij worden betrokken. 

101 Partij voor 
de Dieren 

Wachtgeld en vergoeding 
gedeputeerde 

PDF 101 Als een gedeputeerde 2 jaar 
wachtgeld ontvangt, wat zijn 
daarvan de totale kosten? Wat 
zijn de totale lasten 
(vergoedingen, salaris etc.) 
van 1 gedeputeerde? 

CdK De totale kosten voor 2 jaar wachtgeld bedragen voor een fulltime 
gedeputeerde, afgerond, € 185.000. 

102 Partij voor 
de Dieren 

Representatiekosten PDF Productenraming 62 Onder 7.1.3. 12 Representatie. 
Deze kosten vallen sinds 2023 
flink hoger uit. Hoe komt dit? 
Kan er ook uitgelegd worden 
wat voor kosten dit zoal zijn? 

CdK In de vraag wordt de rekening van 2022 (realisatie zijnde € 190.607) 
afgezet tegen de begroting van de komende jaren. Kijkend naar de 
realisatie van afgelopen jaren is de feitelijke stijging beperkter. 
 
Het geraamde budget van 2022 was € 338.987, hetgeen in lijn met 
geraamde bedragen komende jaren (2023-2027). De (verwachte) 
kosten voor 2023 zijn in lijn met voorgaande jaren. Wij verwijzen 
voor een vergelijking tussen begroting en realisatie voor de jaren 
2021 en 2022 naar vraag 78. 
 
De lasten hebben betrekking op kosten welke gedeputeerden 
maken in het belang van provincie Flevoland (onder andere 
declaraties /catering/ (bestuurlijke) overleggen). 
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103 Partij voor 

de Dieren 
Vieren en herdenken PDF Productenraming 61 Onder 7.1.2. 14 Vieren en 

herdenken. Hoeveel geld is er 
gereserveerd voor 
bevrijdingsfestival 5 mei? En 
hoeveel is er gereserveerd 
voor herdenking 
slavernijverlegen? 

CdK In 2024 is er € 71.438 subsidie gereserveerd voor het 
Bevrijdingsfestival Flevoland onder het voorbehoud dat Provinciale 
Staten voor deze periode voldoende middelen beschikbaar stellen. 
Herdenkingsactiviteiten met betrekking tot het slavernijverleden 
vallen onder Vieren en Herdenken. Voor Vieren en Herdenken is  
€ 50.000 gereserveerd. 

104a Partij voor 
de Dieren 

Opcenten PDF 118 1.        Hoe hoog zou het 
percentage opcenten moeten 
zijn als we producten 6.2.1., 
6.3.1, 6.3.2, volledig willen 
dekken vanuit de opcenten 
(ong. €1.6mlj meer) 

Hofstra Volgens onze raming voor 2024 bedraagt het bedrag aan te 
ontvangen opcenten Motorrijtuigenbelasting € 40,4 mln. Bij het in 
2024 gehanteerde tarief van 83 opcenten houdt dit in dat 1 opcent  
€ 486.747 bedraagt. Met deze parameters kunnen de eventuele 
voorgestelde berekeningen worden uitgevoerd. 

104b Partij voor 
de Dieren 

Opcenten PDF 118 2.        En hoe hoog zou het 
percentage moeten zijn als we 
heel programma 6 (dus incl. 
OV) volledig willen dekken 
vanuit de opcenten en de 
baten? 

Hofstra Volgens onze raming voor 2024 bedraagt het bedrag aan te 
ontvangen opcenten Motorrijtuigenbelasting € 40,4 mln. Bij het in 
2024 gehanteerde tarief van 83 opcenten houdt dit in dat 1 opcent  
€ 486.747 bedraagt. Met deze parameters kunnen de eventuele 
voorgestelde berekeningen worden uitgevoerd. 

104c Partij voor 
de Dieren 

Opcenten PDF 118 3.        Hoeveel meer zou er 
binnenkomen via de opcenten 
als we naar 87 opcenten gaan 
i.p.v. 83 (het gemiddelde van 
alle provincies)? 

Hofstra Volgens onze raming voor 2024 bedraagt het bedrag aan te 
ontvangen opcenten Motorrijtuigenbelasting € 40,4 mln. Bij het in 
2024 gehanteerde tarief van 83 opcenten houdt dit in dat 1 opcent  
€ 486.747 bedraagt. Met deze parameters kunnen de eventuele 
voorgestelde berekeningen worden uitgevoerd. 

105a Partij voor 
de Dieren 

Stelposten PDF Productenraming  Onder 8.2.1. 15 Stelposten. K CdK Stelpost ‘Vervanging OR’: € 36.133; 
Stelpost ‘Versterking organisatie’: € 3.020.000; 
Stelpost ‘Frictiekosten’: € 253.730. 

105b Partij voor 
de Dieren 

Stelposten PDF  Productenraming 1.        Kan gedifferentieerd 
worden tussen ‘versterking 
organisatie’, ‘vervanging or’ 
en ‘frictiekosten’? 

CdK Binnen de begrotingspost "stelposten" worden een drietal 
stelposten gebundeld:  
# stelpost ‘Versterking organisatie’ (zie hieronder bij punt 4);  
# stelpost ‘Vervanging OR’ (wanneer medewerkers verkozen worden 
om in de Ondernemingsraad zitting te gaan nemen krijgen managers 
enige financiële compensatie om de werkzaamheden die blijven 
liggen op te vangen);  
# stelpost ‘Frictiekosten’ (zie hieronder bij punt 2). 

105c Partij voor 
de Dieren 

Stelposten PDF Productenraming  2.        Kan verduidelijkt 
worden wat in dit geval de 
frictiekosten zijn,  

CdK Feitelijk is deze stelpost een werkbudget voor de algemeen 
directeur, zodat hij direct actie kan ondernemen. Dit budget heeft 
een rechtstreeks koppeling met de reserve ‘Personeel’ (mandaat 
college van Gedeputeerde Staten). Kosten die hier onder kunnen 
vallen zijn: te betalen WW kosten, organisatie ontwikkelingskosten, 
transitievergoedingen e.d. 

105d Partij voor 
de Dieren 

Stelposten PDF  Productenraming 3.        En wat er onder deze 
post bedoelt met Cebeon 
gelden?  

CdK In paragraaf 5.2 Onderdelen bedrijfsvoering (HRM) wordt het 
"inlopen achterstand formatie" besproken, ook wel de Cebeon-
gelden genoemd. 
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105e Partij voor 

de Dieren 
Stelposten PDF  Productenraming 4.        Hoe kan het dat deze 

post komend jaar bijna 
verdubbeld, t.o.v. 2023 en 
deze in 2022 0 was. 

CdK In 2022 heeft Provinciale Staten voor 2023 een bedrag van  
€ 1.340.000 (incl. materiële overhead € 220.000, inmiddels € 85.000 
benut) beschikbaar gesteld. In de begroting 2024 wordt een extra 
bedrag toegekend van € 1.350.000 (incl. materiële overhead van  
€ 220.000, inmiddels € 85.000 verdeeld). Daarnaast is, vanuit het 
Coalitieakkoord, een bedrag € 500.000 toegevoegd aan dit budget. 
Op een stelpost worden nooit bedragen verantwoord, maar via een 
begrotingswijziging toegevoegd aan het uitvoerende budget, 
daarom in 2022 een uitgavenpost van € 0 . 

106 Partij voor 
de Dieren 

Roemer-Norm externe inhuur PDF 178 Voldoet Flevoland aan de 
“roemer norm”? Dus minder 
10% van de personeelskosten 
aan externe inhuur besteed? 
Wat is het huidige 
percentage? 

CdK De roemernorm is geen verplichting voor provincies en geldt (met 
name) voor ministeries.  
 
Het gerealiseerde inhuurpercentage (lasten externe 
inhuur/primaire personeelsuitgaven) voor provincie Flevoland was 
voor 2021 29,1% en voor 2022 29,8%. 

107a Partij voor 
de Dieren 

Minimaal te verdienen loon PDF 178 1.        Wat is het totaal aantal 
mensen in dienst van de 
provincie en in dienst in 
opdracht van de provincie? 

CdK De provinciale bezetting bedraagt 484,62 fte (inclusief 
Gedeputeerde Staten 6,00 fte en Randstedelijke Rekenkamer 10,69 
fte). In aantallen is dit 528 medewerkers (inclusief Gedeputeerde 
Staten 6 en RRK 13). Daarnaast worden 176 medewerkers ingehuurd. 
Peildatum is 31-10-2023. 

107b Partij voor 
de Dieren 

Minimaal te verdienen loon PDF 178 2.        Hoeveel mensen die in 
opdracht van of voor de 
provincie werken (denk aan 
bijvoorbeeld schoonmakers, 
beveiligers, cateraars) 
verdienen het minimumloon? 
En hoeveel mensen verdienen 
er minder dan 14 euro per 
uur? 

CdK Provincie Flevoland huurt diensten in. Om deze reden is dan ook 
niet duidelijk welke kosten voor een specifieke schoonmaker of 
andere medewerker wordt betaald. Provincie Flevoland heeft ook 
geen kennis van de hoeveelheid medewerkers die minder dan € 14 
per uur verdienen. 
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107c Partij voor 

de Dieren 
Minimaal te verdienen loon PDF 178 3.        Als de provincie 

diensten (zoals schoonmaak) 
uitbesteed, stellen wij dan 
eisen aan het minimaal te 
verdienen loon voor de 
mensen die in dienst zijn van 
de bedrijven waar wij een 
overeenkomst mee aangaan? 
Kunnen wij dit in 
aanbestedingen/contracten 
opnemen? 

Klopman Ja, dat kan én dat doen wij. Als organisatie hebben wij de Code 
verantwoord marktgedrag ondertekend. Deze code "doet een 
moreel appèl op opdrachtgevers, opdrachtnemers, inleners, 
vakbonden en tussenpersonen om sociaal verantwoord en met 
respect voor de kwaliteit van de dienstverlening opdrachten uit te 
zetten, aan te nemen en uit te voeren." 
https://www.codeverantwoordelijkmarktgedrag.nl. Dit nemen we 
vanuit FZ mee in onze aanbestedingen.  
  
In aanbestedingen kun je eisen stellen die zich hierop toespitsen, 
expliciet in de calculatie een ondergrens (qua prijs én uren) bepalen 
en het ook onderdeel van de beoordeling maken. 
 
Voorbeeld vanuit schoonmaak /glasbewassing: 
- Eis = Calculatie moet minimaal de geldende cao 
kostencomponenten bevatten. 
- Sturen op een reëel tarief door niet alleen een boven- maar ook 
een ondergrens te stellen. Wij hebben bij schoonmaak en 
glasbewassing als voorwaarde gesteld; 'Inschrijvingen met een 
aanneemsom schoonmaakonderhoud onder het laagst genoemde 
bedrag zoals vermeld, worden geacht ongewenst scherp te zijn 
geprijsd. Voor de Inschrijvers geldt dat als zij niet voldoen aan deze 
eis, dat de Inschrijving terzijde wordt gelegd en niet meer voor 
gunning in aanmerking komt".  
- In de uitvraag hebben we als onderdeel van de beoordeling 
uitgevraagd: 'Een toelichting op de zelfverklaring Code 
Verantwoordelijk Marktgedrag van de Inschrijver, toegepast op deze 
Opdracht'. 

108a Partij voor 
de Dieren 

Weerstandsratio PDF 8 1.        Kunnen wij een 
overzicht ontvangen van de 
weerstandsratio van alle 
provincies? 

Hofstra Nog niet alle begrotingen 2024 van de provincies zijn beschikbaar 
Bovendien zijn die niet eenvoudig te vergelijken, omdat niet elke 
provincie de methode op dezelfde wijze toepast. 

108b Partij voor 
de Dieren 

Weerstandsratio PDF 8 2.        Is de enige manier om 
de bandbreedte van de 
weerstandsratio aan te 
passen de nota risico en 
weerstandsvermogen herzien, 
of kan dit ook binnen de 
begroting? 

Hofstra Logischerwijs vindt herziening van de bandbreedte plaats via de 
Nota risico en weerstandsvermogen (1 maal per 4 jaar). Als er een 
meerderheid is in Provinciale Staten, kan de weerstandsratio ook 
tussentijds worden aangepast. 

108c Partij voor 
de Dieren 

Risico’s PDF 124 1.        Wat is de reden dat het 
risico persoonsgegevens (AVG) 
zo hoog wordt geschat 8mlj / 
40%. Hoe wordt deze kans 
bepaald en waarom dit 
percentage? Hebben we het 
hier dan over een totaal 
datalek van álle 
persoonsgegevens? Waar 
bestaat het bedrag van 8mlj 

Klopman De potentiële boete is gekwantificeerd aan de hand van het 
boetebesluit 2019 van de Autoriteit Persoonsgegevens. De kans op 
het risico is ongewijzigd gebleven ten opzichte van 2022 omdat is 
gebleken dat de borging van privacy nog om meer aandacht en 
acties vraagt. Het gaat niet om 1 groot datalek, maar niet compliant 
zijn aan de wet. Een eventuele boete gaat naar de rijksmiddelen. 
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uit in het geval van dit risico? 
Waar gaat dit geld dan heen? 

108d Partij voor 
de Dieren 

Risico’s PDF 124 2.        Zelfde vraag voor 
informatieveiligheid risico van 
10mlj / 30%, en hoe is deze 
van 20% naar 30% gegaan? 

CdK Te noemen oorzaken hebben betrekking op de toename in het 
aantal wereldwijde cyberdreigingen, in softwarematige 
kwetsbaarheden en door onbewust/onbekwame medewerkers. 
Mede door het verloop in medewerkers en verschillende externe 
inhuur wordt dit effect versterkt. De kans op het voltrekken van het 
risico is verhoogd van 20 naar 30%, gezien de snelle ontwikkelingen, 
zoals nieuwe Europese wetten op het gebied van cybersecurity en 
de trage voortgang van de implementatie daarvan, alsmede de 
aanhoudende dreiging van cybercriminaliteit. 

108e Partij voor 
de Dieren 

Risico’s PDF 124 3.        Klopt het dat er geen 
vertrouwelijke risico’s zijn? 

Hofstra Vertrouwelijke risico’s zijn actuele risico’s die niet openbaar worden 
gemaakt. Hier kan voor zijn gekozen om bijvoorbeeld 
aanbestedingstechnische of juridische redenen. Er zijn op dit 
moment geen vertrouwelijke risico's actueel. 

109 Partij voor 
de Dieren 

Stikstofbudget PDF 134 en 135 Dit betrof een structureel 
budget voor 
vergunningverlening, toezicht 
en handhaving (circa € 0,3 
mln.) en een incidenteel 
budget voor 135 maatregelen 
en gebiedsprocessen (€ 2,5 
mln.) dat zonodig wordt 
opgehoogd. Bij de 
Perspectiefnota 2023- 2026 is 
incidenteel een aanvullend 
bedrag van € 2,4 mln. 
beschikbaar gesteld.’ Kan dit 
geld ook worden ingezet voor 
extensivering, natuurherstel, 
omschakeling, opkoop? 

Klopman Er zijn op dit moment 2 toezichthouders aangenomen die een 
toezicht strategie aan het uitvoeren zijn. Wel kan dit budget worden 
ingezet voor extensivering, omschakeling en vrijwillige opkoop. Als 
dit een bijdrage geeft aan de doelstellingen van de FAS. 
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110 VVD Landbouw PDF 24 Wat is het proces, planning 

van het NPLG – wanneer krijgt 
Flevoland uitsluitsel van het 
Rijk, gaat GS met PS in 
gesprek over kaders 
(accenten voor Flevoland) en 
kan Flevoland eindelijk aan de 
slag? 

Hofstra Op 27 juni 2023 heeft de minister voor Natuur en Stikstof een brief 
naar de Tweede Kamer gestuurd over de voortgang van de 
gebiedsgerichte aanpak van het ‘Nationaal Programma Landelijk 
Gebied’ (NPLG). In de brief is een paragraaf opgenomen over de 
procesgang vanaf 1 juli 2023. Dit is de laatste informatie die de 
minister heeft versterkt over de voortgang. Voor wat betreft 
uitsluitsel over het ‘Flevolands Programma Landelijk Gebied’ (FPLG): 
Gedeputeerde Staten verwachten op korte termijn een brief van het 
ministerie met de formele reactie op het ingediende FPLG inclusief 
de maatregelpakketten. Gedeputeerde Staten verwachten dat in de 
brief wordt ingegaan op de vervolgestappen richting uitsluitsel over 
toe te kennen middelen. Voor wat betreft het gesprek met 
Provinciale Staten: Gedeputeerde Staten hebben toegezegd vóór het 
indienen van volgende versie van het FPLG (de ontwerpversie) het 
gesprek met Provinciale Staten aan te gaan. Voor wat betreft het 
aan de slag gaan: binnen Flevoland wordt er door vele partijen, 
waaronder de provincie en de medeoverheden, gewerkt aan de 
(wettelijke) doelen van het NPLG op het gebied van natuur, stikstof, 
water, klimaat en groenblauwe dooradering. Voor de uitvoering van 
de maatregelen, zoals opgenomen in de conceptontwerpversie van 
het FPLG, zijn extra middelen nodig uit onder meer het 
Transitiefonds. Gedeputeerde Staten willen de periode tot 
toekenning van middelen gebruiken om met de samenleving in 
gesprek te blijven en te kijken welke zaken als opgepakt kunnen 
worden. 

111 VVD Toekomstbestendige 
landbouw 

PDF 26 “Het belang van de landbouw 
voor de economie, het 
onderwijs, de 
werkgelegenheid en de 
leefbaarheid van onze 
provincie staat buiten kijf”. 
Vraag: wat is de omvang van 
de landbouw economie in 
Flevoland in cijfers uitgedrukt 
worden en op welke wijze 
wordt mogelijke groei of 
krimp in de integrale 
uitwerking van het Flevolands 
landbouwbeleid 
meegenomen. 

Klopman Een analyse van de landbouweconomie in Flevoland is in het 
voorjaar van 2023 gedaan en met Provinciale Staten gedeeld. 
https://www.omgevingsvisieflevoland.nl/wp-
content/uploads/2023/02/bijlage-5-economische-analyse-2022-
144-Venema-Verhoog.pdf 
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112 VVD Stikstof PDF 27 “We geven daarbij prioriteit 

aan de PAS problematiek.” 
Vraag: hoeveel PAS-melders 
zijn er tot nu toe 
gelegaliseerd, aan hoeveel 
dossiers wordt er momenteel 
gewerkt en kan GS aangeven 
wat het doel is voor 2024 – 
m.b.t. aantal te verwerken 
PAS-melders.  

Klopman Het legaliseren van PAS-melders is een taak van het Rijk. Als 
provincie proberen we zo veel mogelijk onze ondernemers te 
helpen. Het legaliseren van PAS-melders loopt op dit moment vast 
op het additionaliteitsvereiste. Het additionaliteitsvereiste is door 
de Raad van State bevestigd in de uitspraak van 29 mei 2019 die de 
stikstofcrisis veroorzaakte. Vrijkomende stikstofruimte mag alleen 
gebruikt worden voor de verlening van vergunningen, als vaststaat 
dat die niet nodig is om verslechtering van Natura 2000-gebieden te 
voorkomen en perspectief te houden op herstel. De Provincie is 
druk bezig met het vrijwillig opkopen van stikstofruimte om PAS-
melders te kunnen legaliseren/op te lossen. Op dit moment zijn er 2 
pas-melders opgelost, 6 anderen hebben een vergunning gekregen 
echter is hier bezwaar tegen aan getekend door MOB en wachten we 
op een uitspraak van de rechter. Daarnaast blijkt uit analyse van de 
aanvragen voor PAS-melders dat er 3 dubbelingen meldingen 
instaan. Deze hoeven maar 1 keer te worden opgelost, waardoor de 
totale opgave met '3' verminderd. In totaal begonnen we dit jaar 
met een opgave van 139 PAS-melders die zich hadden aangemeld 
voor legalisatie. Waarvan 134 nog wachten op legalisatie/ een 
oplossing. Hiervan zijn er 128 waarvoor we nog ruimte moeten 
vinden om deze te kunnen legaliseren/oplossen. Hoeveel de 
provincie in 2024 kunnen legaliseren/oplossen hangt sterk af van of 
aan het additionaliteitsvereiste kan worden voldaan. Daarnaast 
werkt in het stikstof dossier de snelle veranderingen op het gebied 
van uitspraken van rechters en wet- en regelgeving niet mee in een 
gedegen oplossing vinden voor alle PAS-melders. Dit allemaal 
meenemend is onze hoop om voor 15 pas-melders een oplossing te 
kunnen vinden. 
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113 VVD Stikstof PDF 27 “En we gaan, conform het 

‘Flevolands Programma 
Landelijk Gebied’, verder met 
de gebiedsgerichte aanpak 
oostrand Noordoostpolder.” 
Vraag: gaat GS in 2024 (ook) 
een proces – in lijn van 
gebiedsproces NOP - inzetten 
voor de bedrijven in Oostelijk- 
en Zuidelijk Flevoland daar 
deze door het Rijk als 
piekbelaster zijn aangewezen.  

Hofstra De piekbelastersregeling (LBV+) is een vrijwillige regeling van het 
Rijk, waarbij ondernemers vrijwillig kunnen kiezen om uitgekocht te 
worden door het Rijk. De keuze om ergens een gebiedsgerichte 
aanpak te starten, hangt van meer af dan welke ondernemers mee 
mogen doen aan een vrijwillige Rijksregeling. Er is specifiek voor 
een gebiedsgerichte aanpak oostrand Noordoostpolder gekozen 
omdat vanuit dit gebied, Flevoland procentueel gezien de meeste 
depositie veroorzaakt op overbelaste Natura 2000 gebieden. We 
zien echter een vraag ontstaan uit meerdere andere gebieden naar 
een soort gelijk gebiedsproces. Of we een gelijkwaardig 
gebiedsproces kunnen opzetten is onder andere afhankelijk van of 
we genoeg mensen kunnen aantrekken die ondernemers in het 
gebied kunnen begeleiden. 

114 VVD Water PDF 28 “Daarom willen we bij de 
keuzes voor de inrichting van 
ons gebied terdege rekening 
houden met de effecten op de 
Flevolandse 
waterhuishouding op langere 
termijn. 
 
” Vraag: wanneer wordt de 
integrale gebiedsinrichting – 
gericht op een breed aantal 
beleidsthema’s (wonen, 
werken en landbouw) met PS 
besproken, kaders hierover 
vastgesteld en de uitvoering 
hiervan gestart. 

de Reus De integrale afweging gericht op een breed aantal beleidsthema’s 
zal onderdeel zijn van de nieuwe Omgevingsvisie die in het 
coalitieakkoord is aangekondigd. 
Uw Staten zullen daarbij in het eerste kwartaal van 2024 betrokken 
worden. 
  

115 VVD Water PDF 28 “Wij zetten ons in om voor de 
korte en voor de lange termijn 
een oplossing te faciliteren 
voor de boeren in 
bodemdalingsgebieden, zo 
nodig via maatwerk. Wij 
vragen het waterschap 
hiertoe een uiterste 
inspanning te leveren, omdat 
bij haar de eerste 
verantwoordelijkheid hiervoor 
ligt.” 
 
Vraag: ziet GS voor de korte 
termijn technische 
mogelijkheden – zo ja welke - 
voor het bodemdalingsgebied 
ten noorden van Schokland. 
In hoeverre is/gaat GS 
hierover in gesprek en 

Simonse In het gebiedsproces bodemdaling is door de partners aangegeven 
dat naast de lange termijn oplossingen ook gekeken moet worden 
naar de meer korte termijn problemen van met name agrariërs in de 
bodemdalingsgebieden. Met de betrokken partners van het 
gebiedsproces (waaronder het waterschap) zullen deze korte 
termijn oplossingen in beeld worden gebracht. Voor een deel gaat 
dit over intensiever onderhoud van watergangen maar dit vraagt 
nadere uitwerking. Naar verwachting zal dit in de loop van 2024 tot 
uitwerking leiden. 



39 
 

Nr. Fractie Onderwerp PDF of boekwerk Paginanr. Vraag PH Antwoord 
uitvoering met het 
Waterschap en de 
ondernemers in het gebied – 
hoe ziet het proces en 
planning hiervoor er uit?  

116 VVD Bodem en landbouw PDF 28 Welke beleidskeuze liggen er 
aan het verminderen van het 
aantal proeftuinen in 
Flevoland ten grondslag. Ligt 
er een relatie tussen het GLB, 
FLPG en landbouwvisie 
Flevoland en het aantal 
geplande proeftuinen. 

Klopman Proeftuinen in ‘Landbouw Meerdere Smaken’ moeten voldoen aan 
een aantal criteria, waaronder innovativiteit en business case. Doel 
is om opschaalbaarheid van nieuwe verdienmodellen te bereiken. 
Wij beëindigen de ondersteuning van sommige proeftuinen wanneer 
uit de experimenten blijkt dat hier geen zicht op is. Dat betekent 
overigens niet dat de proeftuin is mislukt, integendeel, dit is 
waardevolle informatie en onderdeel van innovatie. Dit maakt wel 
dat minder proeftuinen nodig zijn. Proeftuinen zijn slechts één 
onderdeel van ‘Landbouw Meerdere Smaken’; veel aandacht gaat 
naar projecten die opschaling van innovatie en verduurzaming 
mogelijk maken. Bijvoorbeeld kennisontwikkeling (Boerderij van de 
Toekomst), innovatie (innovatiehub gezonde bodem met smart 
farming), doelsturing (teeltplan van de toekomst). Op 7 maart zijn 
Provinciale Staten hierover geïnformeerd met de aanzet tot een 
‘Landbouw- en Voedselvisie’. 

117 VVD Doelenboom  PDF 31 Kan GS de geduide doelen 
smarter maken door de 
aangegeven KPI’s – bijv., 
aantal proeftuinen, aantal 
hectare natuur, waterkwaliteit 
– verder te vertalen naar 
meetbare resultaten en 
effecten als kader stellend 
vertrekpunt.  

Klopman De indicatoren zoals opgenomen in de tabellen zijn een uitvloeisel 
van enkele van de doelen uit de doelenboom. Waar mogelijk zijn 
deze zo SMART mogelijk geformuleerd, inclusief bijbehorende 
streefwaarden voor 2023 en verder. Voor genoemde voorbeelden 
geldt bijvoorbeeld dat het meetbare resultaat voor het aantal 
proeftuinen in 2023 en 2024 8 proeftuinen bedraagt, en dat er qua 
ontwikkelde nieuwe natuur (NNN) in 2024 104,5 hectare extra is 
ingericht. Op gebied van Oppervlaktewaterkwaliteit is het streven de 
kwaliteit te verbeteren, door in 2023 en verder geen waterlichamen 
meer in de beoordelingscategorieën 'ontoereikend' en 'slecht' te 
hebben. De doelen komen voort uit de verschillende beleidsdoelen 
van de provincie op het gebied van water, natuur, klimaat, 
innovatie, economische weerbaarheid e.d. De projecten werken 
integraal aan deze doelen. De provincie werkt met gebiedspartners 
aan een systeem om doelbereik op gebiedsniveau te kunnen 
vertalen naar KPI’s op bedrijfsniveau. Met deze systematiek wordt 
op termijn sturing en beloning op doelen beter bereikbaar.  

118 VVD Landbouw PDF Programmabegroting 
33 + productraming 

13 

Wat is de opbouw van de 1 
milj. ‘Landbouw meerdere 
smaken’ voor 2023 en 2025. 
Welk aandeel wordt hier 
toegeschreven aan ‘boerderij 
van de toekomst’ – wat zijn de 
overige onderdelen. 

Klopman De begroting voor 2024 en 2025 is nog niet uitgewerkt. Verdeling van 
het budget over de activiteiten wordt vormgegeven in afstemming 
met de programmering voor het ‘Flevolands Programma Landelijk 
Gebied’. Een groot deel van de maatregelen in 'Landbouw Meerdere 
Smaken', waaronder de Boerderij van de Toekomst', draagt bij aan 
de doelen van het FPLG. Hiervoor is financiering gevraagd aan het 
Rijk. Of en wanneer deze financiering beschikbaar komt is nog niet 
bekend.  
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119 VVD Landbouw PDF 32 ‘We werken met Boerderij van 

de Toekomst aan een 
regionaal 
meerjarenprogramma.’ 
 
Vraag: hoe ziet het proces en 
planning voor het opzetten 
van een meerjarenprogramma 
er uit – op welke wijze wordt 
PS hier voor de kaderstelling 
in positie gebracht? 

Klopman De Boerderij van de Toekomst trekt het meerjarenprogramma en 
voert hiervoor een ontwerpproces uit. Bij dit ontwerpproces zijn 
naast de provincie en het ministerie van Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit (LNV) ook verschillende boeren in Flevoland 
betrokken. In de loop van 2024 leidt dit tot een 
meerjarenprogramma, waarbij mogelijk financiering van de 
provincie wordt gevraagd voor de Boerderij van de Toekomst en/of 
een voucherregeling voor ondernemers. Deze wordt aan 
Gedeputeerde Staten voorgelegd. Kaders worden ontleend aan de 
‘Uitvoeringsagenda Samen Maken We Flevoland 2020-2025’ en de 
‘Landbouwvisie’. Provinciale Staten stellen nieuwe kaders op in de 
nog te formuleren nieuwe Landbouwvisie. 

120 VVD Landbouw PDF 34 + 125 Het innovatiepaviljoen maakt 
als provinciaal eigendom 
onderdeel uit van de 
provinciale bedrijfsvoering. 
Derhalve zijn deze lasten, 
waaronder de kapitaallasten 
ter hoogte van € 0,1 mln., 
vanaf 2024 begroot bij het 
programmaonderdeel 8.2 
'Bedrijfsvoering'. 
 
PS hebben in 2014 besloten 
om te investeren in een 
innovatiepaviljoen op het 
terrein waar in 2022 de 
Floriade heeft 
plaatsgevonden. Het 
innovatiepaviljoen is 
functioneel onderdeel van de 
Flevo Campus. De voorlopige 
uitgangspunten voor het 
gebruik van het pand zijn: • 
Hoofdzakelijk het faciliteren 
van vergaderingen 
(dependance provinciehuis). • 
Het innovatiepaviljoen blijft in 
eigendom van de provincie. • 
Het beheer van het 
innovatiepaviljoen is intern 
belegd. 
 
Het risico omtrent het 
Innovatiepaviljoen is 
afgenomen als gevolg van het 
voornemen het paviljoen 
minimaal tot 2030 in 
eigendom te houden, de 

Klopman Bij de plannen voor de bouw van het Innovatiepaviljoen is 
aangegeven dat na afloop van Floriade gekeken zou worden wat de 
bestemming van het pand zou worden, mede in relatie tot de 
campusontwikkeling Flevo Campus. Verkoop van het pand was 
daarbij een van de mogelijkheden. Het voornemen om het paviljoen 
tot 2030 op te nemen in de bedrijfsvoering heeft voor een deel te 
maken met een financiële afweging. Als we voor 2030 overgaan tot 
verkoop of ander gebruik, dan moeten we een deel van de eerder 
verrekend btw terugbetalen. Op dit moment is het gebied nog volop 
in ontwikkeling en is de markt minder gunstig om tot verkoop op dit 
moment over te gaan. We houden de ontwikkelingen goed in de 
gaten. 
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exploitatie in eigen beheer te 
nemen en de bijbehorende 
lasten en baten in de 
begroting op te nemen. 
 
Vraag: op basis van welke 
beleidsuitgangspunten, 
besluiten heeft GS het 
voornemen om het 
innovatiepaviljoen tot 2030 op 
te nemen in haar 
bedrijfsvoering?  

121 VVD Water PDF 39 “We maken met het 
waterschap Zuiderzeeland 
een gezamenlijk actieplan 
voor de volledige 
implementatie van de 
Europese Kaderrichtlijn Water 
(KRW)” 
 
Vraag: hoe ziet het proces en 
planning er uit voor de 
gezamenlijk opzet van het 
actieplan, op welke wijze en 
wanneer wordt PS hier bij 
betrokken. 

Simonse De basis voor de implementatie en aanpak van de KRW ligt vast in 
het in 2021 door Provinciale Staten vastgestelde provinciale 
Waterprogramma 'Water blijvend op Orde!' (inclusief de KRW-
factsheets). Deze bijbehorende KRW-factsheets en de daarin 
opgenomen maatregelen - die gezamenlijk met het waterschap en 
andere gebiedspartners zijn opgesteld - zijn onderdeel van het 
landelijke Stroomgebiedsbeheerplan KRW dat naar Europa is 
verstuurd. In aanvulling daarop is er de intentie om te kijken of 
aanvullend een versterking wordt  ingezet in het faciliteren dan wel 
treffen van maatregelen en of we aanvullend ambities willen 
realiseren in lijn van de KRW om verdere achteruitgang te 
voorkomen. Dit zal in samenhang plaatsvinden met de voorziene 
regionale en landelijke midtermreview KRW. Verkennende fase met 
waterschap starten we met waterschap op in 2024 en zal een proces 
mogelijkerwijs opgelijnd worden. Tezijnertijd zal de Provinciale 
Staten nader worden geïnformeerd. Vooruitlopend hierop is in het 
kader van het ‘Flevolands Programma Landelijk Gebied’ (FPLG) voor 
versterking van aantal maatregelen extra budget aangevraagd. Of en 
wanneer deze financiering beschikbaar komt is nog niet bekend.  

122 VVD Bloeiende economie  Boekwerk 47 Wat zegt het percentage bij de 
indicator ‘stimuleren (met 
gebiedspartners) van 
innovaties, duurzaamheid en 
talentontwikkeling en 
subsidies ten behoeve van de 
leefbaarheid van de 
omgeving’? is het percentage 
de hoeveelheid uitgegeven 
geld in het 
programmaonderdeel of zegt 
het iets anders? Wat meten 
we hier? 

Klopman Met de getoonde percentage wordt de hoeveelheid uitgegeven geld 
bedoeld dat op basis van de 'Nadere regels stimulering leefbaarheid 
en economische en duurzame kansen op en rondom Lelystad 
Airport' (subsidieregeling) aan de omgeving is uitgegeven. 
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123 VVD Bloeiende economie Boekwerk 47 Wordt het bedrijventerrein 

Lelystad Airport BusinessPark 
Fase 2 alleen uitgegeven als 
LA open gaat? (Welk besluit 
wordt bedoeld met mits er 
positief wordt besloten?) (en 
aanvullend blz. 54 welke 
andere profilering wordt 
bedoeld? 

Jansen 
(met 

aanvulling 
Klopman) 

Nee, fase 2 van het bedrijventerrein Lelystad Airport Businesspark 
kan ook worden uitgegeven als LA niet open wordt gesteld voor 
groothandelsverkeer. Dit kan wel consequenties hebben voor de 
invulling en voortgang. Op dit moment wordt een advies voorbereid 
voor Lelystad Airport BusinessPark fase 2, met een andere 
profilering dan de eerste fase (ook in relatie met een bijdrage aan 
de Brede Welvaart). De komende periode worden adviezen daarvoor 
aan de Staten voorgelegd. 

124 VVD Bloeiende economie  Boekwerk 48 Hoe kan de realisatie van de 
‘Maritieme Campus’ en het 
‘scholingsfonds maritiem 
Noordelijk Flevoland’ op meer 
dan 100% staan? Kan dit 
worden uitgelegd? 

Klopman Op 20 april 2021 en 18 mei 2021 hebben Gedeputeerde Staten het 
subsidieplafond van zowel de ‘Nadere regels Scholingfonds 
Maritiem Noordelijk Flevoland 2020-2023’ als de versterking 
maritieme onderwijsinfrastructuur Noordelijk Flevoland verhoogd 
met € 200.000 en € 350.000. Deze extra budgetten zijn afkomstig uit 
een herschikking van de Regiodeal middelen.  Beide regelingen 
hebben in 2021 het hernieuwde subsidieplafond bereikt en daarmee 
is er meer dan de oorspronkelijke 100% gerealiseerd. 

125 VVD Bloeiende economie Boekwerk 48 Welke verpachting is mislukt? 
IN 2022 staat al 100%, is er 
dan iets opgezegd?) 

Klopman Gedurende 2022 waren beide terreindelen van Flevokust Haven 
verpacht (100%). Echter het contract voor één van de terreindelen 
voor de op- en overslag van windmolen onderdelen verliep 1 
november 2023 volgens afspraak. De optie om dit terreindeel te 
pachten door een derde is niet gelicht. Een openbare aanbesteding 
volgt op korte termijn. 

126 VVD Bloeiende economie Boekwerk 48 Wat wordt bedoeld met de 
25% afgeronde maritieme 
service haven? De 
aanbesteding voor de 
maritieme servicehaven is 
toch nog juist niet eens in 
gang gezet? 

Simonse In 2022 en 2023 is en wordt gewerkt aan de voorbereiding van de 
aanbesteding. Met het getoonde percentage wordt de voorbereiding 
bedoeld. 

127 VVD Bloeiende economie  Boekwerk 48 Wat meten we precies bij 
‘innovatiepotentieel benut: 
…… aan het MITC’? wat is hier 
de doelstelling en wat is de 
eenheid van meten? 

de Reus Het aantal en type bedrijven en instellingen wat zich verbindt aan 
het MITC. Er zal sprake zijn van een selectief toelatingsbeleid, zodat 
te vestigen bedrijven ook een bijdrage leveren aan de doelstelling 
van het MTC. 

128 VVD Bloeiende economie Boekwerk 49 Kunnen we geen harde % aan 
de KPI’s voor banen ten 
opzichte van de 
beroepsbevolking krijgen i.p.v. 
> 76,2%? 

Jansen Wanneer we streefcijfers opstellen willen we dit kunnen 
onderbouwen. We streven naar meer werkgelegenheid in de 
provincie, maar aan deze indicator - de bruto arbeidsparticipatie - 
is op dit moment vanuit de provincie geen onderbouwde 
streefwaarde te formuleren: we hebben geen specifieke 
beleidsdoelstelling op deze (wettelijk verplichte BBV-) indicator. 
Ook omdat de provincie maar zeer beperkt invloed kan uitoefenen 
op deze indicator. In die gevallen wordt vaak gekozen voor het 
principe 'beter dan' of 'meer dan' de huidige realisatiewaarde, via 
het '>'-teken. Overigens kunt u op www.feitelijkflevoland.nl veel 
feiten en cijfers vinden over de Flevolandse economie. 
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129 VVD Bloeiende economie Boekwerk 49 Hoe ga je meten of de 

(financierings)mogelijkheden 
van de Europese 
subsidieprogramma’s 
optimaal zijn benut?(blz. 52 
staat wel het doel, maar dus 
geen kwantificering wanneer 
het gelukt is) 

Hofstra 
en Jansen 

De ontvangers van Europese financiering in provincie Flevoland 
bestaan uit ondernemers, MKB, grote bedrijven, onderwijs-en 
kennisinstellingen, gemeenten, waterschap of de provincie zelf. Het 
is optimaal benut als iedere betrokkenen na een goede afweging 
weloverwogen besluit om wel of niet over te gaan tot het doen van 
een Europese financieringsaanvraag. Of de Europese 
financieringsaanvraag gehonoreerd wordt hangt af van de kwaliteit 
van de projectaanvraag en de concurrentie. Bij EFRO, Interreg en 
GLB is sprake van optimale benutting als de gealloceerde bedragen 
vanuit Brussel zo goed mogelijk naar het programmagebied (Kansen 
voor West, het Interreg programmagebied of Nederland) besteed 
zijn. Voor de thematische fondsen gaat het vooral om het zichtbaar 
maken van EU-financieringskansen bij potentiële aanvragers 

130 VVD Bloeiende economie Boekwerk 50 De doelen zijn op zich mooi, 
maar blijven wel hangen in 
termen als optimaal, 
maximaal rendement e.d. zijn 
niet gekwantificeerd. Is dat 
een keuze?  

Jansen Bij de indicatoren op bladzijde 46 is een concretere invulling 
gegeven van de uitgifte van het bedrijventerrein rond Lelystad 
Airport en de subsidies die in de doelen zijn opgenomen.  

131 VVD Bloeiende economie Boekwerk 51 Waar komt de extra aandacht 
voor klein MKB door Horizon 
tot uitdrukking? (MKB 
Schakelteam?) Staat later dat 
dat gaat worden 
onderzocht..maar is dat niet 
wat laat? 

Jansen Horizon zet met een aantal instrumenten reeds in op ondersteuning 
van een brede MKB doelgroep (MKB makelaars, MIT- en 
voucherregeling, internationalisering, financiering/fondsen). Daarbij 
ondersteunt Horizon ook het kleine MKB, Horizon maakt geen 
onderscheid tussen groot en klein MKB. Voor het onderdeel 
business development maakt Horizon momenteel de stap van het 
begeleiden van individuele ondernemers naar het helpen 
ontwikkelen van ecosystemen en clusters, waardoor Horizon 
rondom gezamenlijke vraagstukken veel meer ondernemers (klein 
en groot) kan bedienen. In 2024 wordt onderzocht hoe Horizon beter 
kan samenwerken met de MKB schakelteams en hoe de inzet van 
Horizon nog verder ten gunste van een bredere MKB doelgroep kan 
worden georganiseerd. Dat vraagt om aanpassingen en daarvoor is 
eerst onderzoek nodig.  

132 VVD Bloeiende economie  Boekwerk 52 Waar komt het doel ‘De 
provincie zet in op circulaire 
economie’ vandaan?  

Jansen Het doel om in te zetten op een circulaire economie is door 
Provinciale Staten vastgesteld in de 'Economische Visie 2030' en in 
de 'Omgevingsvisie FlevolandStraks'. Daarbij wordt het thema 
circulair onderdeel van alle beleidsterreinen. 

133 VVD Bloeiende economie  Boekwerk 52 Waarom is er in het doel 
‘human capital’ alleen 
gekozen voor het gebied van 
de energietransitie?  

Jansen Human capital wordt op meerdere vraagstukken gericht. Er wordt 
onder meer gewerkt aan de opgaven energie, circulair, voedsel en 
digitalisering.  

134 VVD Bloeiende economie Boekwerk 53 Is het gebiedsadvies (ihkv 
Lelystad Airport) al klaar of 
moet dat nog worden 
opgesteld? 

Klopman In het kader van de luchtruimherziening moet een gebiedsadvies 
worden gegeven. Dit betreft het totale luchtruim in Nederland en is 
breder dan Lelystad Airport. Naar verwachting wordt in 2024 dit 
gebiedsadvies door het Rijk aan de provincie gevraagd. Voor 
Lelystad Airport moet er een luchthavenbesluit worden genomen 
door het Rijk. 
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135 VVD Bloeiende economie Boekwerk 55 Zijn er aanvullende middelen 

beschikbaar voor het 
scholingsfonds 
(IJsselmeervisserij). Heeft de 
huidige inzet haar doel 
gehaald? 

Klopman In de huidige regeling is het subsidieplafond voor de 
IJsselmeervisserij nog niet bereikt. In 2022 en 2023 is er gebruik 
gemaakt van de regeling voor om- en bijscholing waardoor de 
arbeidsmarktpositie voor deze vissers is versterkt. Het 
subsidieplafond kan indien gewenst worden verhoogd met de 
middelen die beschikbaar zijn voor de sociaal flankerende 
maatregelen van het 'Actieplan verduurzaming IJsselmeergebied'. 

136 VVD Bloeiende economie Boekwerk 55 Ondersteunen wij de 
gemeente in eventuele 
bezwaar- en 
beroepsprocedures?? (MITC) 

de Reus We ondersteunen de gemeente bij de bezwaar- en 
beroepsprocedures, met in achtname van onze bevoegdheden en 
verantwoordelijkheden. 

137 VVD Vitale samenleving Boekwerk 60 Is er ergens in de taken van 
sportservice Flevoland ook 
opgenomen om de verbinder 
te zijn tussen sport, 
“onderwijs” (blz. 59 Gezond 
gewicht, Jong leren eten en de 
Gezonde school) en 
bedrijfsleven?  

Simonse Ten behoeve van de uitvoering van de Flevolandse sportnota brengt 
Sportservice Flevoland diverse partijen met elkaar in verbinding 
waaronder sport, onderwijs en bedrijfsleven. Sportservice heeft 
hierbinnen geen opdracht in het kader van ‘Gezond gewicht’, 
‘Gezonde school’ en ‘Jong leren eten’.  

138 VVD Vitale samenleving Boekwerk 60 Kunnen we geen harde 
getallen aan de KPI’s voor 
aantal overnachtingen krijgen 
i.p.v. > 2.68 ? 

Simonse Voor het formuleren van streefgetallen geldt dat we deze willen 
kunnen onderbouwen. Ofwel vanuit doelstellingen uit vastgesteld 
beleid, ofwel wanneer we dit op een andere manier (bijvoorbeeld 
aan de hand van bronnen) redelijkerwijs kunnen 
beargumenteren/onderbouwen. Wanneer dit niet het geval is geldt 
vaak het uitgangspunt 'beter dan' of 'meer dan' als meest recente 
waarde. Daar is in dit geval ook voor gekozen. Mede omdat het 
lastig is te voorspellen welk aandeel van de positieve groei van 
aantal overnachtingen (binnen- en buitenland) neerdaalt in 
Flevoland. Dit heeft te maken met allerlei factoren, zoals 
beschikbare capaciteit, groei aantal accommodatie vestigingen, 
doelgroepen, etc. De verblijfssector in Flevoland richt zich vooral op 
de Nederlandse en dichtbij markten, zoals België en Duitsland. Het 
gaat hier ook om ontwikkelingen die we als provincie beperkt 
kunnen beïnvloeden. Middels het '>' teken is het streven 'beter dan' 
of 'meer dan' de laatste realisatiewaarde.  
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139 VVD Vitale samenleving en 

aantrekkelijk Flevoland 
Boekwerk 61 Kan bij de indicator 

‘Cultuureducatie’ een inzicht 
gegeven worden in de 
regionale spreiding? In welke 
stad/dorp staan de scholen 
die in de jaren 2020, 2021 en 
2022 hebben deelgenomen 
aan het programma van 
FleCk? 

Simonse 2020 (De Culturele Haven / VMBO Proeftuin) 
Lelystad 4 scholen primair onderwijs (PO) en geen scholen 
voortgezet onderwijs (VO) 
Noordoostpolder 4 scholen PO en geen scholen VO 
Urk 9 scholen PO en 1 school VO 
Dronten 5 scholen PO en geen scholen VO 
Zeewolde 4 scholen PO en geen scholen VO 
Almere 3 scholen VO (NB Almere heeft een apart programma, dat 
vanuit het Rijk gefinancierd wordt voor grote steden (op basis van 
inwoneraantal) en doet daarom niet mee met het PO programma 
van FleCk) 
 
2021 (Cultuur Plus / VMBO proeftuin) 
Lelystad 19 scholen PO en 3 scholen VO 
Noordoostpolder 7 scholen PO en 2 scholen VO 
Urk 2 scholen PO en 1 school VO 
Dronten 14 scholen PO en 2 scholen VO 
Zeewolde 7 scholen PO en 1 school VO 
 
2022 (Cultuur Plus / Studio VMBO) 
Lelystad 22 scholen PO en 3 scholen VO 
Noordoostpolder 9 scholen PO en 2 scholen VO 
Urk 4 scholen PO en 1 school VO 
Dronten 15 scholen PO en 2 scholen VO 
Zeewolde 9 scholen PO en 1 school VO 
 
2023 (Cultuur Plus / Studio VMBO) 
Lelystad 25 scholen PO en 3 scholen VO 
Noordoostpolder 10 scholen PO en 2 scholen VO 
Urk 5 scholen PO en 1 school VO 
Dronten 16 scholen PO en 2 scholen VO 
Zeewolde 12 scholen PO en 1 school VO 

140 VVD Vitale samenleving Boekwerk 61 Vanwaar de daling (van 36 
naar 14) van aantal 
gesubsidieerde projecten 
vanuit het 
erfgoedprogramma? 

Simonse Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 55.  
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141 VVD Vitale samenleving Boekwerk 61/62 Kunnen we geen harde % aan 

de KPI’s voor o.a. percentage 
mensen met een beperking 
dat minimaal 2.5 uur per week 
sport krijgen i.p.v. > 51% ? En 
alle volgende KPI’s in die 
tabel 

Hofstra Ja. Voor het formuleren van streefgetallen geldt dat we deze willen 
kunnen onderbouwen. Ofwel vanuit doelstellingen uit vastgesteld 
beleid, ofwel wanneer we dit op een andere manier (bijvoorbeeld 
aan de hand van bronnen) redelijkerwijs kunnen 
beargumenteren/onderbouwen. Wanneer dit niet het geval is geldt 
vaak het uitgangspunt 'beter dan' of 'meer dan' de meest recente 
waarde. Daar is in dit geval voor gekozen: het streven is om het 
beter te doen dan de laatste realisatiewaarde. Ook gaat het hier om 
ontwikkelingen die we als provincie beperkt kunnen beïnvloeden. 
Waar het gaat om (sport)gedrag en een wenselijke verandering naar 
een hogere sportparticipatie, wordt dit door veel meer factoren 
wordt bepaald dan alleen ons beleid. In de uitvoering wordt daarom 
samengewerkt met diverse partners waarin we werken met 
specifiekere streefdoelen.  

142 VVD Vitale samenleving Boekwerk 64 Er is in de recreatieparagraaf 
niks aangegeven over 
aansluiting bij grote 
publiekstrekkers als 
Orchideeënhoeve, Hans en 
Grietje, Walibi, de Eemhof e.d. 

Hofstra In het beleidsplan ‘Recreatie & Toerisme Flevoland’ zijn een aantal 
uitgangspunten voor provinciale inzet geformuleerd onder andere 
bovenlokale opgaven, de inzet op het unieke en onderscheidende 
karakter van Flevoland en het verbinden van aanbod (middels 
verhaallijnen). Grote publiekstreffers zijn locaties of evenementen 
die zelf individueel veel inzetten op het aantrekken van een groot 
publiek. Maar daarnaast ook interessante samenwerkingspartner 
zijn op het gebied van arrangementvorming, promotie, aantrekken 
touroperators etc. Dit onderdeel van de uitvoering is belegd bij Visit 
Flevoland. 
Eventuele bedrijfsmatige vraagstukken worden vanuit het generieke 
economische beleid meegenomen. 

143 VVD Vitale samenleving Boekwerk 65 Activiteitenprogramma 
Kunstpaviljoen M wordt 
verder uitgerold in de 
provincie. Maar is dat ook 
echt een provinciale taak? 

Jansen Het Kunstpaviljoen M. is één van de sleutelprojecten van het Fonds 
Verstedelijking Almere. De provincie is naast gemeente Almere en 
het Rijk één van de drie partijen in dit programma. Vanuit het 'Fonds 
Verstedelijking Almere' worden activiteiten uitgevoerd die bijdragen 
aan de schaalsprong van Almere en effect hebben op de hele regio. 
In het Kunstpaviljoen vinden onder andere educatieve activiteiten 
plaats voor leerlingen van primair, voortgezet en hoger onderwijs 
uit heel Flevoland. Ook publieksactiviteiten met betrekking tot 
landschapskunstwerken vinden plaats in dit gebouw. Het 
Kunstpaviljoen vervult hiermee een functie voor alle Flevolanders 
en niet alleen voor de inwoners van de stad. 
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144 VVD Vitale samenleving Boekwerk 65 Wat is het verschil tussen de 

cultuureducatie Cultuur+ en 
de uit te rollen educatie 
activiteiten van M? 

Simonse ‘Cultuur Plus’ is het provinciale cultuureducatieprogramma voor 
basisscholen in Flevoland, dat gelijkelijk gefinancierd wordt door 
het ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (OCW) en de 
provincie met het landelijke programma ‘Cultuureducatie met 
Kwaliteit’. FleCk is de provinciale uitvoeringsorganisatie die dit 
programma coördineert. Er wordt samengewerkt met 10 culturele 
partners in alle zes de gemeenten waarnaar scholen op excursie 
kunnen. M is er daar een van. Andere voorbeelden zijn Het Oude 
Raadhuis (Urk), Batavialand (Lelystad), De Meerpaal (Dronten), De 
Verbeelding (Zeewolde). Elk van deze partners heeft eigen 
educatieve activiteiten die worden aangeboden op het moment dat 
ze een excursie ontvangen in het kader van ‘Cultuur Plus’. Cultuur 
Plus maakt het dus mogelijk dat scholen aan activiteiten van 
culturele partners (waaronder M) kunnen meedoen. 

145 VVD Vitale samenleving Boekwerk 67 In doel 4.3 wordt eigenlijk 
geen link gelegd met sport. 
Waarom niet? 

Simonse De link met sport is zo evident dat die daarom misschien niet 
expliciet is gelegd. Sport en gezondheid, sport en preventie, sport 
en sociale weerbaarheid – op tal van terreinen draagt sport bij aan 
een vitale samenleving. De betrokken partijen in het veld weten 
elkaar dan ook goed te vinden. 
Ook is vanuit sport onderzoek gedaan naar een beweegvriendelijk 
buitenruimte dat een directe relatie heeft met een gezonde, 
aantrekkelijk leefomgeving. 

146 VVD Toekomstbestendige energie 
en klimaat 

Boekwerk 72 Welke verkiezingen worden 
bedoeld in de zin ‘Het college 
werkt…. Voor de verkiezingen 
een Provinciaal Klimaatplan 
voor.’? 

Simonse Abusievelijk is hier de tekst overgenomen vanuit de vorige 
jaarbegroting. Inzet is om het Klimaatplan om in 2025 het 
Provinciaal Klimaatplan aan Provinciale Staten ter besluitvorming 
aan te bieden. Zie ook het antwoord op vraag 30. 

147 VVD Toekomstbestendige energie 
en klimaat 

Boekwerk 72 Waarom zijn de getallen voor 
de jaren 2022, 2023 en 2024 
niet ingevuld bij de indicator 
energie? 

Hofstra Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 59. 
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148 VVD Toekomstbestendige energie 

en klimaat 
Boekwerk 77 Wat wordt bedoeld met de zin 

‘We zetten de VHT-
instrumenten in op circulaire 
economie bij die bedrijven 
waarvoor wij bevoegd gezag 
zijn.’? Kan dit verder uitgelegd 
worden? 

Simonse In het kader van de Wet milieubeheer en straks de Omgevingswet is 
één van de toetsingskaders een zuinig gebruik van grondstoffen en 
het voorkomen van afval. In de huidige terminologie gaat het hier 
om de invulling van een Circulaire Economie (CE). Met de andere 
provincies en de omgevingsdiensten zijn de mogelijkheden verkend 
om hier invulling aan te geven. Met het VTH instrumentarium 
(Vergunningen, Toezicht en Handhaving) kunnen er voorschriften 
worden opgenomen om de bedrijven te laten onderzoeken op welke 
wijze zij kunnen bijdragen aan een CE. Het gaat hierbij om de 40 
bedrijven waarvoor wij als provincie bevoegd gezag zijn. Kansrijke 
mogelijkheden kunnen dan door het bedrijf worden 
geïmplementeerd en of voorgeschreven. Daarnaast zullen er ook 
voorschriften worden opgenomen om experimenteerruimte 
mogelijk te maken. Bedrijven vragen om deze ruimte zodat zij 
stappen naar een CE kunnen verkennen. Een derde onderdeel dat in 
de vergunningen kan worden geregeld is het vastleggen van een 
einde afvalstatus van “afval” dat goed kan worden hergebruikt. Dat 
verkleint de drempel om “afval” te hergebruiken. 

149 VVD Goede bereikbaarheid en 
infrastructuur 

Boekwerk 82 en 120 Is de ontsluitingsweg Port of 
Urk onlosmakelijk verbonden 
met de MSNF? 

de Reus In de programmabegroting wordt op verschillende plekken over 
‘ontsluitingsweg (Port of) Urk’ gesproken. Het gaat om 2 
verschillende wegen: 
1. Ontsluitingsweg Urk (programmaonderdeel 6: grote 
infrastructuurprojecten). Dit is de nieuw aan de leggen 
ontsluitingsweg van de A6 naar Urk. Deze weg is nodig om de 
algehele groei van Urk en de daarmee gepaard gaande toenemende 
verkeersstromen te accommoderen. Deze weg heeft geen directe 
relatie met de ontwikkeling van bedrijventerrein Port of Urk en de 
nieuwe buitendijkse haven MSNF. 
2. De ‘ontsluitingsweg Port of Urk’ (programmaonderdeel 3.2). Dit is 
de weg die het bedrijventerrein Port of Urk verbindt met de nieuwe 
buitendijkse haven MSNF. Deze weg zorgt voor een goede verbinding 
tussen het binnendijkse bedrijventerrein en de buitendijkse 
servicehaven. Deze weg is daarmee onlosmakelijk verbonden met 
de ontwikkeling van de MSNF. Voor deze weg – die door de 
gemeente Urk wordt aangelegd - heeft de provincie uit de 
Zuiderzeelijngelden een subsidie van € 1,0 mln. verleend aan de 
gemeente Urk.   

150 VVD Goede bereikbaarheid en 
infrastructuur 

Boekwerk 91 Stopt EBS Public 
Transportation BV in de 
nieuwe concessie nog steeds 
bij de Eemhof?  

de Reus EBS heeft als onderdeel van het vervoerplan 2024 de lijn naar De 
Eemhof ongewijzigd overgenomen. Enige wijziging is het 
lijnnummer, dit gewijzigd in lijnnummer 150. Aanleiding is het feit 
dat er in één concessie geen twee gelijke lijnnummers mogelijk zijn.  

151 VVD Goede bereikbaarheid en 
infrastructuur 

Boekwerk 92 Wat zijn nu de concrete 
activiteiten die de provincie 
onderneemt in 2024 voor het 
doel ‘bereikbaarheid in 
Flevoland is verbeterd door 
de inzet van smart mobility’? 

de Reus Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vraag 72. 
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152 VVD Goede bereikbaarheid en 

infrastructuur 
Boekwerk 94 Kan er een geografisch over 

zicht komen van de stukken 
grond in eigendom van de 
provincie die oneigenlijk 
worden gebruikt?  

de Reus De geografische ligging van de desbetreffende percelen is bekend. 
In het kader van privacy beantwoorden wij deze vraag op hoofdlijn. 
Het legaliseren van de beheerstroken speelt in de Noordoostpolder, 
langs de provinciale wegen. De locaties zijn verdeeld langs de 11 
doorgaande wegen in dit deel van de Flevoland, vaak parallel aan 
een cluster van vier woningen in het buitengebied. De grootte van 
de stroken varieert van enkele vierkante meters tot stukken van 60 - 
80 m2. In totaal zijn er 87 dossiers. 

153 VVD Goede bereikbaarheid en 
infrastructuur 

Boekwerk 94 De stukken grond die 
oneigenlijk in gebruik 
genomen zijn gaan we 
terugvorderen? Die zijn toch 
gewoon van ons, of is de 
termijn verstreken? 

de Reus Klopt, het kadastraal eigendom van deze percelen ligt bij de 
provincie. Het oneigenlijk gebruik speelt al jaren, het is geleidelijk 
aan ontstaan en neemt door de jaren heen toe. In ongeveer 1/3 van 
de situaties zitten we al op of heel dicht tegen de verjaringstermijn 
van 20 jaar aan. Deze worden met voorrang opgepakt. 

154 VVD Regionale samenwerking Boekwerk 96 Welke resultaten en effecten – 
uitgedrukt in KPI’s – wil GS in 
2024 behalen in de regionale 
samenwerking Zwolle. 
 
Welke investeringendoelen, 
inzet van capaciteit en 
middelen, gaat GS hier voor 
inzetten. 

Klopman  Door de Regio Zwolle is een nieuwe meerjarige agenda opgesteld. 
In uw vergadering van 19 juli heeft u uw input aan ons meegegeven. 
Hierover gaan wij in gesprek met de andere provincies en het 
Regiobureau.  
Wij verwachten u in Q1-2024 hierover nader te kunnen informeren. 
Indien daar aanleiding voor is, komen wij dan ook met een voorstel 
voor de benodigde capaciteit en inzet van middelen. Dit in relatie 
tot de inzet die de Regio Zwolle hierop gaat doen. 

155 VVD Eigentijds bestuur/ 
Regionale samenwerking 

Boekwerk 100 EHZ hiervoor gaan we doelen 
benoemen, maar die zijn er 
toch al in de gebiedsagenda? 

Simonse We participeren in samenwerkingsverbanden en willen dat bewust 
en gericht doen. Om die reden worden de Meerjarenagenda van 
MRA, Regio Zwolle en dus ook EHZ benut om de ambities zoals deze 
in de Strategische Agenda Flevoland zijn verwoord om te zetten in 
een concrete en uitvoerbare agenda. Zo willen we een gerichte 
inbreng van de provincie in de gebiedsagenda EHZ door deze te 
verbinden aan de Uitvoeringsagenda van de SAF.  

156 VVD Eigentijds bestuur/Europa Boekwerk 101 Welke KPI’s kunnen we hier 
überhaupt aan hangen. We 
willen 3 dingen: Lobby om 
middelen naar ons toe te 
trekken voor andere 
provinciën; Lobby om 
middelen naar ons toe te 
trekken voor Flevoland (o.a. 
voor Oostvaardersoevers (blz. 
37) en Innovaties 
(landbouwsector) onder de 
aandacht brengen van 
Brussel, maar wat is daarvan 
uiteindelijk het doel? Toch 
ook mom middelen binnen te 

Klopman In de Programmabegroting 2024 stellen we voor -in lijn met het 
coalitieakkoord- om Brussel niet alleen naar Flevoland te halen 
maar ook om Flevoland naar Brussel te brengen. We laten zien waar 
Flevoland een vooraanstaande rol speelt zoals in de innovatieve 
landbouwsector of visserij. Dat is niet zozeer bedoeld om meer 
middelen naar Flevoland te brengen, maar om kennisuitwisseling te 
realiseren, bij te dragen aan de profilering van Flevoland of 
Flevolandse sectoren of bij te dragen aan de lobby. Dit kunnen we 
doen door middel van de Europese netwerken waar Flevoland lid 
van is. 
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halen? Is dus geen nieuw 
doel? 

157 VVD Eigentijds bestuur Boekwerk 103 Wat wordt bedoeld met de 
activiteit ‘we versterken de 
kwaliteit van uitvoering van 
de rijkstaken van de 
commissaris van de Koning 
mede in het licht van het 
aantreden van de nieuwe 
commissaris per 1 november 
2023.’? Wat betekent 
‘versterken’? 

CdK  De onderwerpen waar de cdK zich mee bezig houdt en de rol is in 
de loop van de tijd flink uitgebreid. Versterken betekent enerzijds 
het beter borgen van processen en procedures op bijvoorbeeld het 
gebied van integriteit, veiligheid, protocol, vieren en herdenken, 
burgemeesterszaken, etc. Het gaat mede om het inzetten van de 
brede advisering van de cdK door het kabinet om de continuïteit te 
waarborgen en verder te professionaliseren. Maar ook om 
bijvoorbeeld mogelijkheid te hebben om extern advies in te winnen 
of onderzoek te laten doen. 

158 VVD Eigentijds bestuur Boekwerk 105 Welke activiteiten wil de 
provincie ondernemen bij de 
‘aandacht voor het 
slavernijverleden’? En hoeveel 
is hiervoor exact 
gebudgetteerd, zowel in 2024 
als in de daaropvolgende 
jaren?  

CdK Er wordt gewerkt aan nadere regels voor ‘Vieren en Herdenken’ die 
het mogelijk moeten maken voor stichtingen en verenigingen om 
subsidieaanvragen in te dienen voor herdenkingen en vieringen die 
de bewustwording bij de Flevolandse inwoners rond de Tweede 
Wereldoorlog, het Nederlandse slavernijverleden en de waarde van 
onze vrijheid en onze democratische waarden een impuls geven. 
Voor deze activiteiten is in de begroting voor 2024 tot en met 2027 
jaarlijks een bedrag van € 50.000 gereserveerd. Dit is exclusief het 
bedrag dat is gereserveerd voor de subsidie Bevrijdingsfestival en 
het budget voor het lustrumjaar '80 jaar vrijheid'.  

159 VVD Financiële begroting Boekwerk 189 Waarvoor wordt de 500.000 
gebruikt bij ‘G Eigentijds 
bestuur 9 – capaciteit 
uitvoering coalitieakkoord’? Is 
dit extra personele capaciteit 
of wordt het anders ingezet?  

Allen Deze middelen zijn bestemd om in deze coalitieperiode er voor te 
zorgen dat de ambities van het coalitieakkoord, zoals deze zijn 
verwoord in de vier pijlers, kunnen worden gerealiseerd. Het gaat 
daarbij om de 'hoe'-vraag: hoe willen we dit akkoord uitvoeren: door 
middel van de speerpunten participatie, innovatie, resultaatgericht 
en ruimte voor wat kan. In de paragraaf Bedrijfsvoering is daarop 
verdere toelichting te vinden. Daarbij kan worden gedacht aan 
incidentele middelen om te investeren in de kwaliteit van de 
organisatie op deze vier thema's. Zodat over vier jaren kan worden 
geconstateerd dat de beoogde veranderde wijze van werken is 
gerealiseerd en gewoon is geworden. 

160 VVD Productenraming  Boekwerk 61 Wat valt er precies allemaal 
aan kosten onder ‘IPO 
bestuurlijk’?  

Simonse Dit zijn de doorbelasten lasten van IPO (op basis van begroting 2024 
programma IPO 9.1 Bestuurszaken en 9.2 Verenigingszaken) aan 
provincie Flevoland.  
 
De doelstellingen van deze bestuurlijke IPO programma`s zijn onder 
andere het versterken van de strategische kennisfunctie, het 
versterken van de invloed in Europa (Huis van Nederlandse 
Provincies) en verenigingszaken (onder andere organiseren van 
evenementen en congressen). 
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161 Forum voor 

Democratie 
Motorrijtuigenbelasting N.b. N.v.t. Kunt u een overzicht geven 

van de gemiddelde 
motorrijtuigenbelasting per 
voertuig per jaar voor de 
afgelopen vijf jaar? Kunt u 
hierbij ook het 
belastingpercentage in 
procenten vermelden? 

Hofstra Deze informatie hebben wij samengevat in een tabel, die is als 
bijlage (Bijlage 2 Opcenten Motorrijtuigenbelasting Provincie 
Flevoland 2020 tot en met 2024.pdf) bij deze beantwoording 
opgenomen. De gemiddelde opbrengst per voertuig varieert in 2020 
tot en met 2024 van € 181 tot € 201 per jaar. De feitelijke opbrengst 
per specifiek voertuig is afhankelijk van het gewicht, de aandrijving 
(benzine/diesel/elektro/overig) en de uitstoot. Zwaardere 
voertuigen worden meer belast, evenals diesel aangedreven 
voertuigen. Elektrovoertuigen zijn tot op heden nog vrijgesteld van 
belasting. Als de uitstoot aan landelijk bepaalde normen voldoet 
kan er sprake zijn van een half of kwarttarief. 
In de tabel hebben wij ook weergegeven wat het effect van de 
tariefwijzigingen zijn geweest per voertuig, ten opzichte van het 
voorgaande jaar. 

162 Forum voor 
Democratie 

Lokale heffingen N.b. N.v.t. Welke mogelijkheden hebben 
wij als PS om de lasten van 
onze inwoners te verlichten? 

Hofstra Wij hebben als provincie geen mogelijkheden om een generieke 
lastenverlichting door te voeren. De (opcenten voor de) 
Motorrijtuigenbelasting betreft de enige provinciale heffing die door 
de provincie wordt opgelegd aan een deel van de burgers (namelijk 
de eigenaren van belaste motorvoertuigen) van de provincie. 

163 Forum voor 
Democratie 

Motorrijtuigenbelasting N.b. N.v.t. Is er een wettelijk 
minimumpercentage 
opcenten? 

Hofstra Nee, die is er niet. De provincie gaat over de hoogte van de 
opcenten. In de berekening van de hoogte van het provinciefonds 
wordt overigens wel uitgegaan van een rekentarief (65,90 in 2024 
zoals opgenomen in de Septembercirculaire 2023) in de verwachting 
dat dit als minimum voor eigen opcenten van de provincie wordt 
gehanteerd. 

164 Forum voor 
Democratie 

Verbonden partijen N.b. N.v.t. Is het Groeifonds Flevoland 
verbonden met Horizon of is 
dit een zelfstandige ROM? 

Jansen Het Groeifonds Flevoland is geen ROM maar een Investeringsfonds. 
Het is een aparte BV en staat dus los van de ROM Horizon. Horizon 
voert in opdracht van het fonds het management en beheer van het 
fonds uit. Provincie Flevoland is samen met het ministerie van 
Economische Zaken en Klimaat (EZK) aandeelhouder van het 
Groeifonds Flevoland.  

165 Forum voor 
Democratie 

Gebiedsontwikkeling N.b. N.v.t. Op welke manier kunnen wij 
als PS invloed uitoefenen op 
het wel of niet openen van 
Lelystad Airport? 

Klopman Het betreft een bevoegdheid van het Rijk om een besluit te nemen 
over Lelystad Airport en de openstelling voor groot handelsverkeer. 
Binnen het kader van het coalitieakkoord worden de gesprekken 
met het Rijk gevoerd.  

166 Forum voor 
Democratie 

Gebiedsontwikkeling N.b. N.v.t. Is er binnen de begroting ook 
geld gereserveerd voor 
participatie met omwonenden 
van Lelystad Airport?  

Klopman Er is procesgeld beschikbaar voor Lelystad Airport waarbinnen 
mogelijkheden zijn. Daarnaast is er samen met Lelystad Airport en 
de gemeente Lelystad een luchthavenfonds waarbinnen subsidies 
worden verstrekt en er mogelijkheden zijn. Er vindt intensief overleg 
plaats met de betrokkenen in de omgeving en er is een 
onafhankelijke Commissie regionaal overleg luchthaven Lelystad 
(CrolL) waarbinnen ook de omwonenden zijn vertegenwoordigd. 

167 Forum voor 
Democratie 

Bloeiende economie N.b. 49 Op pg. 49 staat dat de 
Provincie innovaties in het 
mkb stimuleert die bijdragen 
aan de transitieopgaven. Op 
wat voor manier worden deze 

Jansen De provincie stimuleert innovaties in het mkb onder andere door 
middel van de financieringsinstrumenten belegd bij de ROM 
Horizon. 
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innovaties concreet 
gestimuleerd? 

168 Forum voor 
Democratie 

Vitale samenleving N.b. N.v.t. De Provincie zet zich in om 
werk in het onderwijs 
aantrekkelijk te maken om zo 
het lerarentekort te 
verminderen. Hieronder valt 
ook het vernieuwen van 
schoolgebouwen. Dit is een 
taak van de gemeente, echter 
in Almere is er ernstige 
vertraging opgetreden. Zijn er 
mogelijkheden om hier vanuit 
de Provincie invloed op uit te 
oefenen? 

Jansen Vanuit het vastgestelde economisch beleid, programmalijn 
‘Menselijk en sociaal kapitaal’ willen we de aansluiting onderwijs 
arbeidsmarkt versterken. Deze inzet richt zich op de samenwerking 
tussen het mkb en het onderwijs (innovatie). Vanuit dit beleid is het 
niet mogelijk om inzet te plegen op schoolgebouwen.  

169 Forum voor 
Democratie 

Cultuur en erfgoed N.b. 60 Totaal aantallen bezoekers 
van voorstellingen, festivals, 
culturele instellingen en 
evenementen die met 
provinciale middelen mogelijk 
gemaakt zijn (pg. 60). Is er een 
overzicht van al deze 
evenementen en het aantal 
bezoekers per evenement? 

Simonse Een overzicht van de voorstellingen, festivals, culturele instellingen 
en evenementen die met provinciale middelen mogelijk gemaakt 
zijn is te vinden in het Openbaar subsidieregister (flevoland.nl. 
Jaarlijks worden de totaal aantallen bezoekers gepubliceerd in de 
programmabegroting, er is geen overzicht van het aantal bezoekers 
per evenement. 

170 Forum voor 
Democratie 

Goede bereikbaarheid en 
infrastructuur 

N.b. N.v.t. Wat is het effect van het 
beoogde aantal nieuwe 
laadpalen op de netcongestie 
in Flevoland? 

Hofstra Het plaatsen van nieuwe laadpalen is alleen mogelijk als er 
elektriciteit beschikbaar is voor levering. Met de recente resultaten 
van het CMO van TenneT en Liander komt het realiseren van nieuwe 
laadpalen onder grote druk te staan. Vervanging van oude 
laadpalen door nieuwe (slimme) laadpalen zou een deel van de 
netcongestie positief kunnen beïnvloeden. 

171 ChristenUnie Water PDF 39 Wij stellen samen met het 
waterschap een waterbalans 
op om inzicht te krijgen…. 
Vraag: Gelet op de 
vraagstukken en de 
regelgeving vanuit de EU wbt 
water en waterkwaliteit. 
Welke partners worden bij het 
opstellen van een 
waterbalans betrokken 
(buiten het waterschap om)? 
Wij zien dit graag nader 
uitgelegd door GS. 

Simonse Dit vraagstuk zal de komende tijd verder worden uitgewerkt. Op dit 
moment is daardoor nog geen goed antwoord te geven. Mogelijke 
partners naast het waterschap, zijn onder andere gemeenten. Het 
bewuste onderwerp past namelijk ook binnen de ambities 
opgenomen in de ‘Regionale Adaptatiestrategie’ (RAS), wat binnen 
het samenwerkingsverband KAF vorm wordt gegeven. In dit 
samenwerkingsverband zijn het waterschap, gemeenten en 
provincie vertegenwoordigd. 
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172 ChristenUnie Onderwijs PDF 48 Er wordt alleen gesproken 

over lectoraten bij ‘bullet 5’ 
(HBO). Graag zouden wij zien 
dat ook het stimuleren van 
practoraat (MBO) wordt 
meegenomen en benoemd in 
de programmabegroting. 
Uiteraard omdat het 
Flevolandse onderwijs vooral 
sterk gericht is op het MBO. 
Graag een reflectie van GS 
hierop. 

Jansen We willen de aansluiting van het onderwijs op de arbeidsmarkt 
versterken en dit geldt ook voor het MBO. Waar lectoraten staat 
geldt dit net zo zeer voor practoraten.  

173 ChristenUnie Bereikbaarheid PDF 64 De bereikbaarheid van de 
acute zorg moet op orde zijn. 
Dit wordt meegenomen in de 
invulling van het nieuwe 
zorglandsschap en de 
groeiopgave voor Flevoland. 
Wat betekent dit concreet 
voor Flevoland? En wat is de 
stip op de horizon? Kan GS dit 
nader toelichten?  

Simonse Voor het antwoord op deze vraag wordt verwezen naar de 
beantwoording van vragen 2 en 58. 

174 ChristenUnie Opslag en Smart Energy 
hubs. Activiteiten 2024 

PDF 72 Bij “bullet 3” Toepassing en 
omzetten t/m uitbreiding van 
toepasbaarheid voor andere 
energie opgaven. Vraag: 
Betekent dit concreet dat het 
college de ruimte zoekt voor 
uitbreiding van het 
experimentenkader?  

Hofstra Het college hanteert momenteel één (1) experimentenkader en ziet 
geen aanleiding een 2e experimentenkader te starten. 

 



Bijlage: Financiële verwerking voorstellen Coalitieakkoord 2023-2027 in Programmabegroting 2024 
 
1. Geprogrammeerde voorstellen Coalitieakkoord 2023-2027: 
Hieronder treft u een overzicht van de in de Programmabegroting 2024 (meerjarig) geprogrammeerde voorstellen vanuit het Coalitieakkoord 2023-2027: 
 

Voorstellen Coalitieakkoord 2023-2027 Referentie CA 23-27 2024  2025  2026  2027  Programmaonderdeel in 
Programmabegroting 2024 

Onderhoudsniveau wegen A Infrastructuur 4 1.500 1.500 1.500 1.500 Infrastructuur 6.3 

Vervangingsinvesteringen (bruggen, sluizen, viaducten) A Infrastructuur 5 2.000 2.000 2.000 2.000 Infrastructuur 6.3 

Omgevingswet en -visie B Ruimtelijke ontwikkeling 4 220 0 0 0 
Ruimtelijke ontwikkeling, wonen en 
landschap 1.1 

Landbouw Meerdere Smaken C Landbouw 7 1.000 1.000 0 0 Landbouw & Visserij 2.1 
Programma Flevoland Natuurinclusief (invasieve exoten) C Natuur 4 250 250 250 250 Natuur 2.2 

Programma Flevoland Natuurinclusief (kwaliteit natuur) C Natuur 4 500 500 0 0 Natuur 2.2 
Bodem en water C Water 2 0 0 400 400  Water 2.3 
Uitvoering waterprogramma C Water 2 0 200 200 200 Water 2.3 
Waterbalans C Water 4 100 100 100 100 Water 2.3 
Voucherregeling Ondernemerschap E Economie 12 800 800 0 0 Economische ontwikkeling 3.1 
MKB-schakelteams E Economie 2 400 400 400 400 Economische ontwikkeling 3.1 
Sportbeleid F Sport 1 250 250 250 250 Recreatie, toerisme en sport 4.1 
Facilitering Zorgtafel F Zorg en gezondheid 2 100 100 100 100 Vitale samenleving 4.3 
Participatie instrumentarium G Eigentijds Bestuur 1 250 250 250 250 Bestuur 7.1 
Flevolands ombudsman G Eigentijds Bestuur 2 100 100 100 100 Bestuur 7.1 
Monitor van Flevoland G Eigentijds Bestuur 6 150 150 150 150 Bestuur 7.1 
Personele capaciteit G Eigentijds Bestuur 8 1.350 1.350 1.350 1.350 Bedrijfsvoering 8.2 
Capaciteit uitvoering coalitieakkoord G Eigentijds Bestuur 9 500 500 500 500 Bedrijfsvoering 8.2 
Bestuurskosten G Eigentijds Bestuur 7 200 200 200 200 Bedrijfsvoering 8.2 

Totaal geprogrammeerd uit Coalitieakkoord 2023-2027   9.670 9.650 7.750 7.750 
 

 
 
 
 
 
 



2. Geoormerkte voorstellen Coalitieakkoord 2023-2027: 
Hieronder treft u een overzicht van de (nog) niet geprogrammeerde voorstellen uit het Coalitieakkoord 2023-2027. Deze voorstellen zijn geoormerkt in de 
Brede Bestemmingsreserve: 
 

Nummer en omschrijving Bedrag Referentie CA 23-27 

R009125 N50 Ramspol en Hattemerbroek 5.000 A Infrastructuur 6 
R009126 Bereikbaarheid dorpen en buitengebied 500 A Mobiliteit 2 
R009127 Innovatieve woningbouw 500 B Eigentijds bestuur 8 
R009128 Actiever maatschappelijk grondbeleid 250 B Ruimtelijke ontwikkeling 1 

R009129 Aanjaagteams innovatieve woningbouw 250 B Wonen 7 

R009130 Flevolandse landbouwvisie 250 C Landbouw 1 

R009131 Legalisering PAS-melders (emissieruimte) 1.000 C Landbouw 5 
R009132 Agrarisch natuurbeheer 1.000 C Natuur 2 
R009133 Evaluatie beleid Oostvaarderplassen 100 C Natuur 7 
R009134 Bodemdaling 2.000 C Water 5 
R009135 Onderzoek capaciteit waterberging 150 C Water 6 
R009136 Pilot oppervlaktewater IJsselmeer 250 C Water 7 
R009137 Zon op land 1.000 D Energie 2 
R009138 Energiemix en alternatieve energiebronnen 500 D Energie 4 
R009139 Voorzieningen voor elektrificatie 500 D Energie 6 
R009140 Provinciaal klimaatplan 100 D Klimaat 1 
R009141 Evaluatie Horizon 100 E Economie 11 
R009142 Ontwikkelruimte ondernemers 100 E Economie 5 
R009143 Analyse economisch profiel 250 E Economie 6 
R009144 Beleefbaarheid en toegankelijkheid natuur 2.000 F Recreatie en Toerisme 4 
R009145 Evaluatie Flever 50 F Zorg en gezondheid 1 
R009146 Versterking zorglandschap 600 F Zorg en gezondheid 2 
R009147 Voedselonderwijs 400 F Zorg en gezondheid 4 
R009148 Jubileumjaar 500 G Eigentijds Bestuur 10 
R009149 Financiële ruimte initiatieven PS 2.500 G Financiën 2 
Totaal geoormerkt in de BBR 19.850  

 



Tarieven en opbrengsten opcenten MRB

2020 2021 2022 2023 2024
Tarief 80,6% 81,4% 82,2% 82,2% 83,0%
Aantal belaste voertuigen (gemiddeld) 294.823 275.833 266.501 220.746 183.998
Opbrengst per jaar 57.991.293€   56.156.131€    55.586.377€   48.600.000€  40.400.000€  
Opbrengst per voertuig per jaar (gemiddeld) 196,70€          203,59€         208,58€         220,16€          219,57€          
Stijging opbrengst per voertuig door tarief 1,90€              2,02€              2,07€               -€                2,12€               

Aantal voertuigen (gemiddelde per jaar)

Gem 2020 Gem 2021 Gem 2022 Gem 2023 Gem 2024
benzine 227.299 223.690 223.230 193.476 160.585
diesel 63.104 48.035 39.391 24.385 20.523
overig 4.420 4.108 3.880 2.885 2.890
subtotaal zonder elektro 294.823 275.833 266.501 220.746 183.998
elektro 13.060 19.109 26.433 24.102 8.542
totaal 307.883 294.942 292.934 244.848 192.540

Gerealiseerd Prognose

Bijlage: Opcenten motorrijtuigenbelasting 2020 t/m 2024
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